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Prologue (0:00:00)

AVERY: On September 11th,,  2006, thousands from all over the world gathered in New 

York City, New York. They wore black shirts, reading "Investigate 9/11", and held banners that read, "Ask questions, demand answers". This day marked the fifth anniversary of the terrorist attacks of September 11th, 2001. Although the 9/11 Commission Report had been 

published over two years prior, many Americans and citizens worldwide remained con-

vinced that the truth was being withheld from the public. Why? Why was a growing per-

centage of the world population becoming increasingly skeptical of the events of Septem-

ber 11th? Was it a natural inclination towards believing the worst about the United States 

government, or was it a legitimate concern that only grew more powerful with time? 

The 9/11 truth movement includes academics, engineers, physicists, firefighters, intelli-

gence   officials,   and   some   of   the   very   people   whose   lives   have   been   shattered   since September 11th. 

Were they all delirious? 

Or were they a concerned group of individuals, taking the necessary steps to prevent the 

United States from slipping into its darkest era yet? Was September 11th a surprise attack 

on America by 19 Islamic terrorists? Or something else entirely? 

TITLE: five years earlier... 

NEWSCASTER (no source given, British accent): George Bush spent an uncomfortable 

day with his people trying to explain away why he failed to pass on warnings the White 

House had received before September 11th that terrorist were planning to hijack American 

aircraft. What happened that day has cast a shadow over just about every area of Ameri-

can life. Now one of the world country's best-known journalists has said that the American 

response to the so-called "war on terrorism" has created a climate of effective censorship in a land claiming to be the home of free speech. 
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Main title (0:02:58)

TITLE: Loose Change Final Cut

DAN RATHER (off screen): There's never been an American war, small or large, in which 

access has been so limited as this one. The belief runs so strong, in both the political and military leadership, that those who control the images will control public opinion. 

NEWSCASTER (on screen, not identified): Does it suggest that there was somebody on 

the inside? He kind of compared it to the Godfather story, you know, where the gun was 

placed in the men's room. 

VOICE (off screen, not identified): There is also a possibility this could be some kind of inside job. 

VOICE (off screen, not identified): May it have been an inside job? Might these have peo-

ple have gotten help from the inside? 

VOICE (off screen, not identified): I was speculating about that along with others early this morning, but now there's a lot more evidence that suggests that's almost certainly the 

case. 

DAN RATHER (off screen): It's an obscene comparison [unintelligible] but there was a time 

in South Africa when people would put flaming tires around people's necks if they dissent-

ed. The fear is that you will be necklaced here, you will have a flaming tire of lack of patriotism put around your neck. Now, it's that fear that keeps journalists from asking the tough-est of the tough questions and to continue to bore in on the tough questions so often. 

9/11 COMMISSION MEMBER (on screen): People ought to stay out of our business. 

GEORGE W. BUSH (on screen): A country that hides something is a country that is afraid 

of getting caught. 

SPEAKER FROM JUDICIAL WATCH (on screen): And in particular this Bush Administra-

tion, who is as tight with Saudi Arabia as you can get. 

DAN RATHER (off screen): I knew the right question, but no one... This is not exactly the 

right time to ask. 

SPEAKER FROM JUDICIAL WATCH (on screen): The President's father used to stay with 

the bin Laden family when he would go to Saudi Arabia. 

DAN RATHER (off screen): It starts with a feeling of patriotism within oneself. 

ROBERT MUELLER (on screen; identified later): in the past, though, the FBI has some-

times made problems worse by ignoring or denying them. 

OTHER SPEAKER FROM JUDICIAL WATCH (on screen): FBI management intentionally 

and repeatedly thwarted and obstructed my attempts to launch a more comprehensive in-

vestigation to identify and to neutralize terrorists. 

DAN RATHER (off screen): They realize what an entertainment-oriented society ours has 

become. 

VOICE (off screen): To the families and victims of September 11th, on behalf of John Vin-

cent, Barry [???] and myself, we're sorry. 
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DAN RATHER (off screen): I want to say it quietly, but as forcefully as I can, that I hope 

this doesn't go any further. It's gone too far already. I am appalled by it. 
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Act One: Hijackers (0:05:45)

TITLE: Act I Chapter I Hijackers

AVERY:   On   September   13th,   the   United  States   government   declares   that   it   has   over-whelming evidence that bin Laden is responsible for the attacks. The Taliban offers to 

hand over Osama bin Laden if the United States can provide evidence. 

TALIBAN SPEAKER (on screen; CNN captions read "Afghanistan's Taliban news confer-

ence in Pakistan", LCFC captions read "September 21st, 2001"): However, our position in this regard is that if America have evidence and proof they should produce it and we are 

ready for the trial of Osama bin Laden in the light of evidence. 

JOURNALIST (off screen): Are you willing to hand Osama bin Laden to the United States 

or not? 

TALIBAN SPEAKER: No, no, no... Without evidence, no. 

AVERY: September 23rd, 2001. 

NEWSCASTER (off screen): The Secretary of State said the administration would soon be 

able to document its case in public against the Al Qaeda network and Osama bin Laden. 

COLIN POWELL (on screen): And I think it will be persuasive. 

AVERY: By the next day, the White House was already backpedaling. 

JOURNALIST (off screen): But is there any plan to present public evidence so that, you 

know, the average citizen, not just Americans, but people all over the world can under-

stand the case against bin Laden? 

WHITE HOUSE SPEAKER: Well, I think that as Secretary Powell said, you know, they're... 

they hope to do that, and to do so in a timely fashion over some course of time. But I think the American people also understand that there are going to be times when that information cannot immediately be forthcoming and the American people seem to be acceptant of 

that. 

JOURNALIST (off screen): It seems as though you're asking everyone to trust you. 

AVERY: This information has yet to be provided to the public. Instead of taking credit, bin Laden denies involvement in the attacks three times. December 13th: the Department of 

Defense releases a videotape, allegedly discovered in a house in Jalalabad, Afghanistan. 

Osama bin Laden describes the attacks along with [unintelligible Arabic name: Khaled al-

something]. American mainstream media and even President Bush will portray this video-

tape as absolute proof of his guilt. International establishments question the authenticity of the tape. 

AVERY: December 26th, 2001. A Taliban official claims that he has attended the funeral of 

Osama bin Laden. The next day, a video believed to be recorded on November 19th is 

broadcast in which bin Laden praises the attack but takes no responsibility. The next bin 

Laden video would not appear until October 29th, 2004: days before the presidential elec-

tion. The video was described as the clearest claim of responsibility for 9/11. And when 

questioned why bin Laden's Most Wanted poster does not indict him for 9/11, the chief of 

investigative publicity for the FBI, Rex Tomb, replied... 
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ED HAAS (of the Muckraker Report, shown on screen and identified by titles): 9/11 is not 

mentioned on bin Laden's Most Wanted poster because the FBI has no hard evidence 

connecting  Osama bin  Laden  to 9/11. Clearly  I  couldn't  really believe  what I  had  just heard, so I repeated it and he said "Yes, that is correct, the FBI has no hard evidence connecting Osama bin Laden to 9/11". 

AVERY: What evidence do they have? Two bags, belonging to Mohammed Atta, checked 

in at Portland airport but failed to make flight 11 at Boston, containing: a 757 video tour and flight manual; an Arab-English dictionary: a handheld flight computer; a Koran; and his will. Why would Atta take his will onto a plane that would be destroyed in a fiery inferno? 

AVERY: Marwan al-Shehhi's rental car, discovered at Logan airport, containing an Arabic 

flight   manual,   an   airport   restricted   area   pass   and   documents   from   Huffman   Aviation. 

Nawaf al-Hazmi's rental car, discovered at Dulles airport, containing Mohammed Atta's in-

structions, a check for a flight school in Phoenix, four drawings of a 757 cockpit, a knife and maps of Washington and New York. Satam al-Suqami's passport, discovered below 

the Twin Towers. 

BYRON PITTS (CBS News, shown and identified on screen): Well, Dan, not far from here 

a passerby found the passport of one of the hijackers. 

AVERY: How does a passport fly out of a man's pocket through a 400 mph airplane crash, 

survive 9000 gallons of jet fuel, and land intact on a sidewalk a thousand feet below? 

AVERY: Majed Moqued and Nawaf al-Hazmi's ID cards, discovered in the wreckage at the 

Pentagon. An ID, Saeed al-Ghamdi's passport, Ahmed al-Nami's driver's license, passport 

photos, and a business card found in Shanksville. The list goes on. A former high-level in-

telligence official commented to New Yorker magazine: "Whatever trail was left was left deliberately for the FBI to chase." 

ROBERT MUELLER (shown and identified on screen: "Director, FBI (9/4/2001 – present), 

lead investigator, Pan Am 103 crash"): They used hundreds of different payphones and 

cellphones, often with prepaid calling cards that are extremely difficult to trace, and they made   sure   that   all   the   money   sent   to   them   to   fund   their   attacks   was   wired   in   small amounts to avoid detection. 

TITLE: April 19th, 2002. 

AVERY: Small amounts? Lieutenant General Mahmoud Ahmed, the director of the Pak-

istani interservices intelligence agency, the ISI, was reported to have wired 100,000 dollars to Mohammed Atta in August 2001. This transfer was facilitated by Saeed Sheikh, the man 

who allegedly kidnapped and murdered Wall Street Journal reporter Daniel Pearl, who was 

investigating the ties between the ISI and Islamic militants. 

SANDER HICKS (shown and identified on screen as "Independent journalist, Author, 9/11 

– The Big Wedding"): And the Pakistanis, of course, if you know your history, have only been a couple of degrees of separation away from the so-called Al Qaeda hijackers. 

AVERY: The ISI has had a long-standing relationship with the Central Intelligence Agency, 

dating back to the 1980s, with the establishment of the Mujahideen in Afghanistan, which 

would evolve into Al Qaeda. 

SANDER   HICKS:   [???]  the  wire   transfer   that  General   Mahmoud   Ahmed  wired  to   Mohammed Atta right before 9/11. That's pretty crucial, because General Mahmoud Ahmed 

was actually meeting with key Washington D. C. insiders, Senator Bob Graham, Porter 

Goss, the future director of the CIA, on the morning of 9/11, and he has a relationship not only with the CIA but with Dick Armitage at the State Department, Mark Grossman at the 

State Department. 
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JOURNALIST (not identified): are you were aware of the report at the time that ISI chief 

was in Washington on September 11th and on September 10, 100,000 dollars was wired 

from Pakistan to these groups here in this area? And while he was here, was he meeting 

with you or anybody in the administration? 

CONDOLEEZZA RICE: I have not seen that report and he was certainly not meeting with 

me. Yes? 

AVERY: In the White House transcript of this exchange, which is delivered to the press, 

the information about the ISI is censored. BoB Graham and Porter Goss will later co-head 

a joint inquiry which pubicly claims that the Bush Administration received absolutely no intelligence that could have prevented the attacks. 

AVERY: The meeting begins at 8 a.m. over breakfast at the Capitol Building and lasts 

through Flight 175's impact with the South Tower. During his visit which began on Septem-

ber 4th, Ahmed would also meet with the present CIA director, George Tenet. A month lat-

er, after reports of the transfer between himself and Atta, Mahmoud Ahmed retires from 

the ISI. The 9/11 Commission Report will later conclude that they saw no evidence that 

any foreign government or foreign government official supplied any funding. The Commis-

sion decided not only to omit the information but to deny it entirely. 

BOB DACY  (shown on  screen  and  described  as "Researcher –  TV Host,  The Simple 

Truth", and talking to Thomas Kean, shown on screen and described as "48th  Governor, New Jersey – Chairman, 9/11 Commission"): On 172, page 172 of your report, the 9-1-1 

report, you state, quote, "The US government has not been able to determine the origin of the money used in the 9-1-1 attacks. Ultimately, the question is of little practical significance", end quote. How can you state that the question of who bankrolled the deaths of 3000 American people on September 11th is, quote, "of little practical significance"? 

THOMAS KEAN: Because it cost so little money. That's the awful thing about it. It cost less than 500,000 dollars. That's why it was so hard to trace. We were able to find pieces of 

the, of the 500,000 dollars, it came in very small pieces. 

KEVIN SMITH (shown on screen, described as "Independent Researcher, Infowars"): You said earlier 500,000 dollars to do the 9/11 operation. We know that 100,000 was wired to 

Mohammed Atta directly from the head of Pakistani ISI. 

THOMAS KEAN: Well I'm not aware of the 100,000 dollars wired to Mohammed Atta, but 

the, um, Pakistan, I think, is the most dangerous country in the world. 

AVERY: Why was there such a vested interest in covering up the transaction between the 

ISI and Mohammed Atta? 

SANDER HICKS: And let's talk about that wire transfer, 'cause Governor Kean had no ba-

sis for denial, because the FBI and the Wall Street Journal confirmed the General Mah-

moud Ahmed wire transfer I'm talking about. But the 9/11 Commission deliberately said 

that funding is not important and assigning blame is not important to them. But it is to us. 

AVERY: As if their funding was not suspicious enough, a number of hijackers reportedly 

trained at US military bases. 

NEWSCASTER (not shown): As hard as this is to believe, the two of the alleged terrorists 

involved in what happened on Tuesday may have attended schools run by the US military. 

Now this is according to a senior defense official. 

AVERY: Ahmed al-Nami, Ahmed al-Ghamdi and Saeed al-Ghamdi listed their address on 

both driver's licenses and car registration as the Naval Air Station in Pensacola, Florida. 

Mohammed Atta reportedly graduated from the US International Office School at Maxwell 

Air Force Base in Alabama. In response to a Freedom of Information Act, Captain Jason 
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Taylor confirmed that a Mohammed Atta trained there between 1998 and 1999 but did not 

verify if it was the same person. 

Abdulaziz Al-Omari attended Brooks Air Force Base in San Antonio, Texas. Saeed al-

Ghamdi and others attended the Defense Language Institute in Monterey, California, as 

confirmed by Lt Col Steve Butler, vice-chancellor for student affairs. American media ceas-

es investigation when the Air Force says "we are probably not talking about the same people". 

Two of the hijackers, Nawaf al-Hazmi and Khalid al-Mihdhar, rented an apartment from 

and lived with an FBI informant. 

Curiously, a number of them were reported to still be alive after the attack. 

Finally, we were led to believe that the alleged hijackers were fundamentalist Muslims 

spending their final days preparing for paradise, yet in the week before the attacks a num-

ber of them would drink, visit strip clubs and solicit prostitutes. 

NEWSCASTER (not shown): By all accounts, Atta and his cousin kept to themselves, ex-

cept for last Thursday at this bar in Hollywood, Florida. It's believed both men came in, 

drank heavily and then refused to pay the bill. 

WITNESS (shown but not identified): ...and the guy got, like, very, very offended and he 

said to me, he said, "Oh, I can pay my bill, I'm an airline pilot" and I was, like, "okay". 

AVERY: Majed Moqued is spotted several times at a porn shop. Hamza al-Ghamdi or-

dered a porno in his hotel on September 10th. The Mayor of Paterson, New Jersey, states 

that they are spotted more at go-go clubs than at mosques. Regardless of their actions, 

some of the hijackers' presence was known as early as 2000. 

CNN NEWSCASTER (shown, not identified; dated "august 17th, 2005 in LCFC titles): What 

did we know, when we did know it? 

FOX NEWSCASTER (shown, not identified): That's what some congressmen are asking 

now and asking quite loudly. 

CNN NEWSCASTER (shown, not identified): Did we know the year before 9/11 that one of 

the hijackers was a terrorist threat? 

DAVID ENSOR (CNN newscaster, identified on screen): Army Lieutenant Colonel Anthony 

Shaffer has gone public with his charge that Able Danger, a military intelligence project he worked with in 2000, identified Mohammed Atta, even pulled up his picture, along with 

three other 9/11 hijackers, as possible Al Qaeda members. 

SHAFFER (identified on screen): We found the identities of four of the 9/11 hijackers prior to 9/11. 

ENSOR: But he says beginning in September 2000, three meetings he set up with the FBI 

were each canceled by military lawyers. Shaffer also says he remembers telling then 9/11 

Commission staff, at a meeting in Afghanistan, about Atta and what the intelligence unit 

found back in 2000, and he was surprised that it did not show up in the Commission's re-

port. 

SHAFFER: I am told confidently, by the person who did move the material over, that the 

9/11 Commission received two briefcase-size containers of documents. I can tell you for a 

fact, that would not be one twentieth of the information that Able Danger consisted of dur-

ing the time we spent. 

FOX NEWSCASTER (not identified): A 9/11 Commission spokesman said nothing they got 

from the Pentagon in early 2004 backed up Shaffer's claim, quote, "None of the docu-
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ments turned over to the commission mention Mohamed Atta or any of the other future hi-

jackers." 

TIMOTHY ROEMER (shown, identified by Fox subtitles as "Timothy Roemer, fmr 9/11 

Commission member", and dated "August 18th, 2005" by LCFC): Where is it? Where's the beef? Where's the substance? Where is this mysterious chart that reportedly says that Atta 

was connected in some real way to these other hijackers? We'd love to see it. 

AVERY: The company responsible for the chart, Orion Scientific Systems, would claim that 

only two charts were produced and that Atta was not present on either one. 

CURT   WELDON   (identified   on   screen   by   LCFC   titles   as   "Congressman   (R), Pennsylvania): Show them all out, John. These are all the charts, spread them out. There 

are all Orion-produced charts. These charts were all done by the data mining efforts. So 

the Orion Corporation lied to the Senate Judiciary Committee staff. All data mining efforts and yet the company said to the Senate Judiciary staff, "We don't have any of those 

charts, they're not ours". Well, there they are. And their logos are on each one of them. 

CURT WELDON (LCFC titles identify this as "Senate Judiciary Hearing on Able Danger – 

September 21st, 2005"): Well, Mr Chairman, at least two of the five people that were going to appear today were threatened with removal of their security clearances if they continue 

to talk about this. 

VOICE (not shown): Are you at liberty to identify who those two are? 

WELDON: I will to you, I'd rather do it privately, since the Defense Department has chosen 

not to allow anyone to testify, but I will provide that information to the Committee. 

JOSEPH BIDEN (identified by LCFC titles as "Chairman, Senate Committee on Foreign 

Relations – Member, Senate Committee on the Judiciary"): For the life of me, I don't understand why, as I understand it, and I stand corrected if I'm wrong, but I understand the 

witnesses we assumed we were going to get to hear from, from the Defense Department, 

have been pulled. They may be or may not be in the room but have been instructed that 

they cannot testify. I think that's a big mistake. 

WELDON: This is actually a chart of Al Qaeda and the various cells around the world. 

Much of this data, most of it was obtained prior to 9/11 by the work of Able Danger. As you see, there is an actual photograph of Mohammed Atta. 

VOICE: What does that... what does that depict generally? 

WELDON: It depicts the, uh, organizational and activity associations of Al Qaeda opera-

tives that were involved in 9/11 and late events. 

MARK ZAID (identified by LCFC titles as "Attorney, Krieger and Zaid PLLC – Founder, 

James Madison Projects"): And at the time, if the Commission had looked into this in early 2004, the chart that had Mohammed Atta on it still existed. There was a chart in Mr Smith's office. There was the chart that still should have been in the Defense Intelligence Agency 

because it wasn't destroyed within Lt Col Shaffer's files until the spring of 2004. The same with the chart that Mr Smith had. 

ARLEN SPECTER (identified by LCFC titles as "Member, Warren Commission – Chair-

man, Senate Select Intelligence Committee"): [does not speak]

ERIC KLEINSMITH (identified by LCFC titles as "Chief of Intelligence, LIWA – Former 

Army Major"): Our support to Able Danger became severely restricted and ultimately shut down due to intelligence oversight concerns. I was supported vigorously by both the LIWA 

and the INSCOM [?] chain of commands, and we actively worked to overcome this shut-

down for the next several months. In the midst of this shutdown, I, along with one of my 
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analysts, Chief Warrant Officer 3 Terri Stephens, were forced to destroy all data, charts, 

and other analytical products that we had not already passed on to SOCOM related to 

Able Danger. 

WELDON: Another former DOD official will testify today that he was ordered to destroy up 

to 2.5 terabytes of data. Now I don't know what a terabyte of data is, so we contacted the 

Library of Congress. It's equal to one fourth of all the entire written collection that the Library of Congress maintains. 

ARLEN SPECTER: Are you in a position to evaluate the credibility of Captain Phillpott, 

Colonel Shaffer, Mr. Westphal, Ms. Preisser, or Mr. J.D. Smith, as to their credibility when they say they saw Mohammed Atta on the chart? 

KLEINSMITH: Yes, sir. I believe them ex... implicitly. 

Note: Some of this material may be available at http://judiciary.senate.gov. 

NEWSCASTER: Lieutenant Colonel Tony Shaffer, who was the first member of Able Dan-

ger to go public, has now been told in writing by the Defense Intelligence Agency that he 

can't speak to members of Congress or their staff without prior approval, and now his se-

curity clearance, which allowed him to deal with classified information, has been pulled. 

The congressman says Shaffer has been gagged, punished for speaking up. 

AVERY: The official response to Able Danger began in September 2005 with a letter from 

9/11 commissioner Slade Gordon [spelling?] to Senator Arlen Specter. Gorton concludes 

by saying that since Condoleezza Rice, President Bush and the White House deny that 

Able Danger identified the 9/11 hijackers, it never happened. A six-month investigation by 

the Senate Intelligence Committee concluded in December 2006 that Able Danger did not 

identify Mohammed Atta or any other 9/11 hijacker. 

Can we be certain that the hijackers were radical Moslems on a suicide mission, or is there a possibility that they were trained, funded and protected in our own country? 
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Act One Chapter Two: 

Wargames (0:23:42)

TITLE: ACT I CHAPTER II WARGAMES

There seems to be no Chapter One title in Act I. 

RADIO VOICES: unintelligible. Two voices discussing exercises. 

AVERY: Between September 2000 and June 2001, the Federal Aviation Administration, 

FAA, would scramble fighter jets to intercept errant aircraft 67 times. Interceptions are rou-tine and usually occur within 10 minutes of a sign of trouble such as: permanently losing 

radio contact and transponder signal or flying off course. On the morning of September 

11th, according to official accounts, four commercial airliners will be off course and out of communication and not one of them would be intercepted. 

CYNTHIA MCKINNEY  (identified by LCFC titles as "Former six term Congresswoman, 

Georgia – Member of the House Armed Services Committee"): How is it that on four sepa-

rate occasions, on one day, that a trillion-dollar military and intelligence infrastructure could fail? 

GEORGE W BUSH (LCFC titles: "September 16th, 2001"): Never did, in anybody's thought process about how to protect America, did we ever think that the evildoers would fly not 

one but four commercial aircraft into precious US targets. Never. 

CONDOLEEZZA RICE (LCFC titles: "May 16th, 2002"): I don't think anybody could have predicted that these people would take an airplane and slam it into the World Trade Center, take another and slam it into the Pentagon. 

GEORGE W BUSH (LCFC titles: "April 13th, 2004"): Nobody in our government at least, and I don't think the prior government, could envision flying airplanes into buildings on 

such a massive scale. 

BRIAN   ROSS   (ABC   News   Investigative   Correspondent;   LCFC   titles:   "ABC   News, 4/19/2004"): But that turns out not to be true. US military planners did envision and prac-tice those very scenarios. As reported by USA Today, North American Aerospace Defense 

Command,   NORAD,   conducted   exercises   with   fighter   jets,   simulating   hijacked   planes flown into the World Trade Center, in the two years before the attacks. Pentagon planners 

also envisioned the attack on the Pentagon five months before it happened. According to 

this April 2001 Pentagon e-mail, Air Force officials wanted a wargame having a terrorist 

group hijack a commercial airline and fly it into the Pentagon. The idea was to check re-

sponse times to launch fighter jets, but according to the Pentagon e-mail, the plan was ultimately rejected by senior Pentagon officials as too unrealistic. Still to come are questions, big questions, about NORAD's response on the day of the attack. Why, despite all the exercises and the planning, Peter, jet fighters were not in place anywhere near New York or 

Washington. 

PETER JENNINGS: [unintelligible] many thanks, Brian. Brian Ross... 
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AVERY: One drill, called Amalgam Virgo, was conducted on June 1st and 2nd, 2001, and 

simulated successful terrorist attacks. Its purpose was to focus on unconventional threats, including an airborne hijacking. One plan would simulate the hijacking of a commercial airliner, which would be crashed into the Capitol. The second part of the exercise, which was 

planned but not executed before 9/11 involved two planes with actual pilots on the flight 

deck. FBI agents would hijack the planes and divert them to secure locations. And on its 

cover, Osama bin Laden. In fact, multiple wargames were under way on 9/11 itself. 

CYNTHIA   MCKINNEY   (LCFC  title:   "House   heating   on  2006   Fiscal  year   budget"):   The question was we had four wargames going on on September 11th and the question that I 

tried to pose before the secretary had to go to lunch was whether or not the activities of 

the four wargames going on on September 11th actually impaired our ability to respond to 

the attacks. 

RICHARD MYERS (identified by LCFC titles as "Chairman, Joint Chiefs of Staff (2001-

2005) – Commander in Chief, NORAD (1996-2000)"): The answer to the question is no, it 

did not impair our response, in fact General Eberhart, who was then the commander of 

North American Airspace Defense Command, as he testified in front of the 9/11 Commis-

sion, I believe, I believe, he told them that it enhanced our ability to respond. There were two CPX's, there was one Department of Justice exercise that didn't have anything to do 

with the other three, and there was an actual operation ongoing because there was some 

Russian bomber activity up near Alaska. 

AVERY: So did the wargames ultimately help or hinder our response? September 11th was 

day two of Vigilant Guardian, an exercise staged by the Joint Chiefs and NORAD, which 

simulated hijacked planes in the northeastern United States. Vigilant Guardian is a branch 

of Global Guardian, a mass Armageddon exercise being conducted at Offutt Air Force 

base in cooperation with NORAD. Originally scheduled to take place in late October, Glob-

al Guardian was moved to September. The exercise is reportedly canceled after the sec-

ond Twin Tower is hit. Three E-4B Doomsday planes remain airborne. 

CNN NEWSCASTER (NOT SHOWN): Two government sources familiar with the incident 

told CNN it was a military aircraft, say the details are classified. This comparison of the CNN video and an official Air Force photo suggest the mystery plane is among the military's most sensitive aircraft: an Air Force E-4B. The E-4B is a state of the art flying command post, built and equipped for one reason: to keep the government running no matter 

what, even in the event of a nuclear war. Ask the Pentagon and it insists this is not a military aircraft and there is no mention of it in the official report of the 9/11 Commission. The Pentagon, the Secret Service and the FAA all say they, at least for public consumption, 

have no explanation of the giant plane over the President's house just as the smoke began 

to rise across the river at the Pentagon. 

AVERY: Barksdale Air Force Base also participated in Global Guardian. Instead of return-

ing directly to Washington D.C., President Bush would fly to both Barksdale and Offutt Air 

Force Base before returning to the White House. Another drill, Northern Vigilance, moved 

fighter jets to Canada and Alaska to monitor a fleet of Russian MIGs on a training mission. 

Northern Vigilance also placed inputs onto military radar screens. Also referred to as phantoms, inputs are simulated errant aircraft which appear real to those participating in the exercise. 

UNNAMED MILITARY: We fought many phantoms that day. 

AVERY: Three F-16s from Andrews Air Force Base, located 15 miles from the Pentagon, 

are flown 180 nautical miles away for a training mission in North Carolina. Fort Belvoir, an Army base 10 miles south of the Pentagon, is preparing for an exercise intended to test 

security in case of a terrorist attack. Employees in the office of emergency management 
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on the 23rd floor of World Trade Center building 7 continue preparations for Tripod, a bio-

logical attack drill scheduled for September 12th. Finally, the National Reconnaissance Of-

fice in Virginia begins a drill at 8:45 conducted by a team from the CIA, in which a plane 

crashes into their building. Also, a number of wargames were being conducted that have 

yet to be fully disclosed. 

VOICE FROM AUDIENCE (LCFC titles: "9/11 Commission Hearings, final day"): Ask him about the wargames that were planned for 9/11. 

VOICE: Commissioner [???]

VOICE FROM AUDIENCE: Tell us about the 9/11 wargames. 

VOICE: Could you please be quiet? We have only a few minutes with General Myers. I'd 

like to ask a question. General Myers, the... I'm sorry. 

VOICE: I would ask, please, people in the audience to be quiet if you want to stay here. 

VOICE FROM AUDIENCE: I have a statement, this commission has not answered my 

questions, I'm walking out! It's a farce!" 

VOICE: Please walk out! 

VOICE FROM AUDIENCE: I will! Thank you! 

AVERY: So let me get this straight. On the morning of 9/11, the United States is running 

drills in which hijacked aircraft go in and out of radar, fighter jets are flown out of the United States, and planes are crashed into buildings. What a coincidence. 

The following quotes from Mineta are documented at http://www.9-11commis-

sion.gov/archive/hearing2/9-11Commission_Hearing_2003-05-23.htm. 

NORMAN MINETA: In terms of what motivated me to bring all the aircraft down, as you 

see one thing happen, that's an accident. When you see two of the same thing occur, it's a 

pattern. But when you see three of the same thing occur, it's a program. And so at that 

point I decided to bring all the aircraft down. 

AVERY: And so, at 9:45 all airborne planes were forced to land. This order applied to all 

civilian aircraft. Certain military planes were allowed to remain airborne. By 12:16 that af-ternoon, the FAA managed to ground over 4000 planes without incident. 

MINETA: During the time that the airplane coming into the Pentagon. There was a young 

man who had come in and said to the vice president, "The plane is 50 miles out. The plane is 30 miles out." And when it got down to, "The plane is 10 miles out," the young man also said to the vice president, "Do the orders still stand?" And the vice president turned and whipped his neck around and said, "Of course the orders still stand. Have you heard anything to the contrary?" 
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Act Two Chapter One: 

Pentagon (0:33:25)

TITLE: ACT II CHAPTER I PENTAGON 

AVERY: 9:37. Arlington, Virginia. American Airlines Flight 77 allegedly crashes into the 

ground floor of the Pentagon. Pentagon authorities will deny that the building had antiair-

craft defense. The FBI arrives within  minutes and the site  is declared a federal  crime 

scene, becoming their exclusive responsibility. With the help of civilians, they comb the 

Pentagon lawn for debris and within 24 hours they had confiscated every known video of 

the attack. Pentagon officials initially denied that any of their cameras captured the event. 

However, on March 7, 2002, five images taken by a security camera from across the heli-

port are released. For years these five frames were the only public footage of the Pen-

tagon attack. 

This would change on October 14th, 2004, when Scott Bingham would file a Freedom of In-

formation Act lawsuit, requesting videotapes that captured the impact of Flight 77. Special Agent Jacqueline Maguire of the FBI located a CD-ROM that contains copies of two time-lapse recordings made by security cameras, released on March 16th, 2006. A video taken 

from a Citgo gas station which is open only to Pentagon employees, released on Septem-

ber 15th, 2006, and the Doubletree Hotel, in Arlington, Virginia, released on December 7th, 2006. Agent Maguire concluded that the FBI possessed 85 videotapes that may be poten-tially responsive. As of this day, we have no clear images of what happened at the Pen-

tagon on the morning of 9/11. The official story goes as such: American Airlines Flight 77 

was taken over by five hijackers led by Hani Hanjour. Hanjour entered the United States in 

1996 to become a professional airline pilot. He would not complete a single course. 

CAPTION: ... a weak student who was wasting our resources. – Duncan Hastie, Cockpit 

Resource Management – Washington Post, 10/21/2001. 

VOICE (not identified but shown on screen): it's kind of a waste of time, he wouldn't show 

up for flights on time, didn't do his homework 

CAPTIONS written on Post-its: can't read them. 

INSTRUCTOR (from LC previous editions): average or below average piloting skills, En-

glish was very poor, uneventful from our perspective. 

CAPTION ON POST-IT: I'm still to this day amazed that he could have flown into the Pen-

tagon he could not fly at all [source illegible]

AVERY: The 9/11 Commission concludes that hanjour was perhaps the most experienced 

and highly trained pilot. Flight 93's hijacker Saeed al-Ghamdi was a former Saudi fighter 

pilot. How could Hanjour be more experienced than him? 

AVERY: On the morning of 9/11, Hani Hanjour and his four accomplices travel to Dulles 

International Airport outside of Washington, DC. They had spent the weeks beforehand at 

the Valencia Motel in rural Maryland, 6 miles from the National Security Agency. All five 

will set off metal detectors and be subjected to additional screening. Yet all of them pro-

ceed to board American Airlines Flight 77, which is described by the Washington Post as 

usually light on passengers. Out of 188 seats, 64 will be filled. In fact, all four planes in-Loose Change Final Cut: An Unofficial Transcript – 16/43

volved in 9/11 would be at approximately 30% capacity. The hijackers will aboard along-

side Barbara Olson, the wife of Solicitor General Ted Olson, and a number of employees 

from Boeing, Raytheon, the Department of Defense, Lockheed Martin, American Airlines, 

the Navy, Army and other government agencies. The pilots were officer David Charlebois 

and Captain Charles Burlingame. Charles Frank Burlingame III, an aeronautical engineer 

and a graduate of both the Naval Academy and Top Gun fighter pilot school, flew F-4 fight-

er jets and developed antiterrorism strategies at the Pentagon before retiring in 1989 to 

take a job at American Airlines. He would remain active in the reserves and antiterrorism 

exercises until 1996. His Boeing 757 will be crashed into the very section of the Pentagon 

he used to work in. The hijackers would have only moments to subdue both Charlebois 

and Burlingame, remove them from the cockpit and retain control of the airplane, yet the 

plane is hijacked without incident at 8:51 and makes an unauthorized turn to the south 

three minutes later. No mayday, no hijack code, no sign of struggle. Flight 77 will fly all the way back from the Kentucky-Ohio border, coasting for another 43 minutes against its flight 

path before crashing into the Pentagon without any military interception. 

AVERY: Had Hani Hanjour wanted to inflict maximum damage, all he had to do was con-

tinue his trajectory and nose down into the roof of the Pentagon. Instead he begins a com-

plicated 330-degree turn, dropping 7000 feet and exposing himself for an additional three 

minutes while executing a maneuver described by experienced pilots as nearly impossible, 

requiring professional expertise. In essence, an amateur pilot, considered a waste of re-

sources by instructors, who was unable to control a small Cessna in August 2001, execut-

ed this nearly impossible maneuver in a 757 with skilled precision a month later. 

NEWSCASTER VOICE (Tom Brokaw?): Todd Lewis is working radar at Dulles airport. 

LEWIS: One of my colleagues saw a target moving from the north-west to the south-east... 

DANIELLE O'BRIEN: And it was just a countdown, 10 miles west... 

LEWIS: And she notified the supervisor. 

O'BRIEN: 9 miles west. 

LEWIS: But nobody knew that was a commercial flight at the time. Nobody knew that was 

American 77. 

BROKAW: What did you think it was, a military flight of some kind? 

LEWIS: I thought it was a military flight. I thought that... uh... Langley had scrambled some fighters and... 

O'BRIEN: It was almost a sense of relief. This must be a fighter. 

LEWIS: Maybe one of them got up there. 

BROKAW: He was really moving fast. 

LEWIS: He was moving very fast, like a military aircraft might move at a low altitude. 

O'BRIEN: This must be one of our guys sent in, scrambled, to patrol our capital. 

AVERY: The 757 will descend over Columbia Pike, flying adjacent to the Sheraton Hotel, 

Virginia Department of Transportation, Navy Annex and fly past the Citgo gas station be-

fore crossing Washington Blvd. Five light poles are knocked out of the ground. One report-

edly strikes a Washington, DC taxi driven by Lloyd England. Flight 77 manages to hit the 

only section that was reinforced to withstand a terrorist attack, including reinforced steel and blast-resistant Kevlar windows an inch and a half thick. The renovation, planning for 

which had begun in 1991, was only days away from completion. Had the plane struck any-
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where else, the casualties and damage would have been far greater. An area that normally 

would have housed up to 5000 occupants yielded 125 casualties. 

AVERY: The Pentagon's outer wall had a hole approximately 20 feet in diameter on the 

first and second floor and visible damage 90 feet across the first floor. 

BOB PUGH (identified by LCFC titles as "Freelance Photographer – Blindspot News"). I would say it... it was 16 feet diameter, 20 feet tops. That's what struck me as so curious 

when I was trying to find something. There was no marks on the... on the grass. It... Some-

thing never hit the ground, it didn't hit the heliport. I mean, it was a... precision or awfully lucky hit. I mean, I don't know how it didn't bounce. I don't know how it hit directly into the side of the building without touching the ground, going as fast as it obviously was going. 

But [unintelligible; possibly "I can't believe the thing is more than a...*something*"]. And again, the classic airplane crash has wreckage. I mean, they found [unintelligible; Possibly 

"axles from the Ryder truck"] in Oklahoma City, I can't believe they can't find an engine. 

AVERY: Opinions differ at this point. People that believe a 757 hit the Pentagon, and peo-

ple that don't. Those that believe a 757 did hit  are fueled by the damage path... 

TITLES (describe pictures): Light pole #1 – Light pole #2 – Light pole #3 – Light pole #4 – 

Light pole #5 – VDOT Camera Pole Missing Peg and Scuff – Tree Sheared Branches – 

Diesel Generator – Fence. 

AVERY: Whe wreckage outside the building... 

TITLES (describe pictures): Fuselage – Unknown. 

AVERY: ...and eyewitness testimony. 

EYEWITNESS (shown on screen but not identified): While we were sitting in the office and 

all of a sudden we heard some rumbling, something is kind of hitting us. Very imminent 

things could happen, so we looked each other and it really, uh... the noise is unbearable. 

And at the last moment my brother jumped out the office... 

EYEWITNESS (shown on screen but not identified): We... I hear above me a very big jet 

sound... looks like just up to here. I just look it outside, big black wings coming that way. 

And then I just running out and then, you know, two three seconds, boom! 

EYEWITNESS: We're used to seeing planes... 

EYEWITNESS: Maybe a 20-passenger corporate jet, no markings on the side... 

EYEWITNESS: I saw a plane going down, big plane, commercial liner type... 

MIKE WALTER (not identified but shown on screen): and I saw this jet coming in, and it 

was really low and it was American Airlines jet, you could read the AA on the side, silver 

fuselage... 

EYEWITNESS: This particular plane was awful low, and as we were coming down on the 

395 it came across the front of us, and it was low... 

EYEWITNESS:... coming in at a sharp angle, like it was landing right into the side of the 

Pentagon... 

EYEWITNESS: ...just... just happened, it was really amazing... 

MIKE WALTER: ... huge explosion... 

NEWSCASTER: So you actually saw the plane impact the side of the building? 

EYEWITNESS: Yes I did. 

NEWSCASTER: Just one plane. 

Loose Change Final Cut: An Unofficial Transcript – 18/43

EYEWITNESS: Just one plane. 

FATHER STEVEN MCGRAW (identified by LCFC titles as "Catholic priest, St. Anthony 

Parish, Trial Attorney, Department of Justice"): 

A Catholic priest is also a trial attorney at the DOJ? Worth checking. 

I basically made a turn too early and ended up right in front of the Pentagon on Route 27, 

which goes just... I didn't even know it was the Pentagon. And I born up... in this area, but I just...   been   never   over   there,   besides   you   can't   really   tell   [unintelligible]   anyway   so   I never... I didn't even know it was the Pentagon, so, but I was in traffic, my main focus was that I was late for the service and we were stuck in totally standstill traffic, just sitting dead still on the highway, and basically without warning there was just the... sensation of something coming over the top of us. It seems the plane was so low that it hit a light pole that was just on the edge of the highway, on the far side there, before it came over the highway it clipped this pole, which I heard ended up being knocked over and hitting a taxi which 

was near... near my car. 

LLOYD ENGLAND (identified in LCFC titles as "Washington D.C. Cab Driver – Member, 

Blue Knights Motorcycle Club"):

What kind of useless information is that? Who cares whether he's a motorcycle 

member club? Why don't you give the names of the other eyewitnesses instead? 

Okay, my name is Lloyd England. On 9/11 I was driving my car on my way home. This air-

plane flew over the top of my car. It was real close. Something glass and [unintelligible] 

loud noise happened. And the pole came through the dashboard right through the car. I 

stopped the car in the middle of the street. It didn't stop straight, it stopped at an angle. As far as the plane went through, it didn't come back in until I stopped the car and got out. 

Then I looked for the plane. There was no plane, but it was quiet. In fact nobody seemed 

to indicate it where...where something happened. I wouldn't have known. And I was there. 

I mean... I was there! And... the... the plane, the wing spread would have been from that 

house maybe halfway in my house. And the big wing, the big motors underneath of 'em 

and nothing was left out? 

AVERY: Those that think a 757 did not hit are fueled by the damage to the building and 

lack of large structural debris outside, particularly the lack of damage from the wings and vertical stabilizer and the fact that those objects, as well as the engines, were never fully recovered. 

JOURNALIST (not shown): Is there anything left of the aircraft at all? 

PENTAGON SPOKESMAN: First of all, the question about the aircraft. There are some 

small species of aircraft visible from the interior during this firefighting operation I'm talking about, but not large sections. In other words, there's no large fuselage sections and that 

sort of thing. 

VOICE (not shown): They said it was a plane and I didn't see any pieces of any plane and 

I couldn't believe that any plane hit the building. 

AVERY: There are numerous parts to a 757 that are virtually indestructible. To date we 

have not seen a single piece positively identified as Flight 77's. The fact that an exit hole inside the Pentagon is not explained by any official report on the attack. The fact that there was no impact damage on the lawn, and the fact that out of the videos that have been released, none of them clearly show a 757. 

Loose Change Final Cut: An Unofficial Transcript – 19/43

AVERY: The outer wall will collapse 20 minutes, later leaving a hole approximately 70 feet 

wide. What hit to building may be important. However, our focus should be on why it was 

hit in the first place. The section hit was the headquarters of Naval Operations, Naval Intelligence and the Navy Command Center. Army personnel were also killed. A number of ac-

countants and budget analysts were also present at the time and killed in the attack. The 

Arlington County After-Action Report states that important budget information was in the 

damaged area. It's interesting that 24 hours prior, Donald Rumsfeld publicly made this an-

nouncement. 

RUMSFELD (shown on screen): According to some estimates we cannot track 2.3 trillion 

dollars in transactions. 

AVERY: According to the 9/11 Commission Report, the military was unprepared for the 

transformation of commercial aircraft into weapons of mass destruction. 

NEWSCASTER (not shown): Counterterrorism forecaster Marvin Cetron authored a report 

in 1994 for the Department of Defense, warning of Washington's vulnerability to terrorist 

attack. We predicted a plane could have crashed into the Pentagon. That's about as spe-

cific as you can be. If you made a right turn at the Washington Monument, you'd hit the 

Pentagon; a left turn, you could hit the White House. 

AVERY: Back on October 24, 2000, the Pentagon conducted MASCAL: a mass casualty 

exercise which simulated the impact of a Boeing 757 into the building. 

BOB PUGH: I'm very curious, and as time goes by it gets you more curious, as you have 

time to dwell on the details and all the information that's publicly available. I can't drive my car that... that well, but I can't imagine somebody just climbing behind the wheel of an airplane and doing it what they did and doing it so well. Basically, it was the strangest day 

I've ever spent in my entire life, it was like in slow motion. I get chills every time I hear the audio, I get... I physically, I swear I get chills every time I watch the video. I can feel the heat, I can smell the fuel, I can smell the burning... There has been a lot of curiosity, I think, in time, that even for me, who was there, I still have questions. Did I really see what I think I saw? You know, when you're led to believe and you think you believe what you 

think you saw, I think that you begin to buy into it, but the more you dwell on it, and the more the evidence comes forward, the questions gets larger and larger and larger. I'd like 

some conclusion. I mean, I'm sure the families would, and I'm sure the military knows a lot more than we do and the government. I'm just astounded that they don't share more of the 

information that's available. 

AVERY: If the government was 100 percent forthcoming and wanted to squelch any doubt 

as to what happened, why have they controlled the evidence so strongly? Why is there are 

no positive identification of Flight 77? Why, when Vice President Dick Cheney was aware 

of an incoming aircraft up to 50 miles away, were employees allowed to remain in the 

building? Had a single allow gone off inside the Pentagon, 125 people would be alive to-

day and hundreds more would not be suffering. 

MINETA: And when it got down to, "The plane is 10 miles out," the young man also said to the vice president, "Do the orders still stand?" And the vice president turned and whipped his neck around and said, "Of course the orders still stand. Have you heard anything to the contrary?" 

AVERY: Norman Mineta's testimony would be completely unreported by the 9/11 Commis-

sion.   It   would   also   be   censored   from   the   online   archives   of   Commission   hearings.   A spokesperson from the National Archive claimed that it was a technical snafu. The 9/11 

Commission will later conclude that Vice President Dick Cheney did not reach the bunker 

until 9:58. 
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JOHN KARLO: (LCFC titles say "June 25th, 2007 – John Karlo – Member, Wearechange 

Seattle – Filmed by Bob Brunner"): My main concern is that in the testimony you stated that Vice President Dick Cheney came into the E... 

MINETA: POEC. 

KARLO: ...POEC office at 9:20, when you arrived he was already there. He was on at 

Meet the Press and he said he was there at 9:38. 

CHENEY (LCFC titles: "September 16th, 2001"): They did that because they'd received a report that an airplane was headed for the White House. 

NEWSCASTER: This is Flight 77. 

CHENEY: ... Flight 77. It left Dulles... the best we can tell... they came initially at the White House. 

NEWSCASTER: The plane actually circled the White House? 

CHENEY: Didn't circle it, but was headed down the track into it. 

NEWSCASTER: Tracking it by radar? 

CHENEY: And when it entered the danger zone and looked like it was headed for the 

White House was when they grabbed at me and evacuated me to the basement. The 

plane obviously didn't hit the White House, turned away and we think flew a circle and 

came back in and then hit the Pentagon. 

KARLO: ...yet the 9/11 Commission Report [???] 9:58... 

MINETA: 9:58? 

KARLO: I don't known if you got a chance to read it, but it puts it half an hour later, so I don't mean to ask you a [???] question, but to the best of your recollection, was Vice President Dick Cheney already there? 

MINETA: Oh, absolutely. 

VOICE (Lee Hamilton of the 9/11 Commission, I think): The flight you're referring to is 

the... 

MINETA: The flight that came into the Pentagon. 

MINETA: This was before... before, um... American Airlines went into the Pentagon. 

RAY MCGOVERN (LFCF titles: "27 year CIA veteran, retired – Former US Army Intelli-

gence Officer"): Norman Mineta was in the bunker with Cheney. And so the fact that that wasn't in the 9/11 Commission Report was rather odd, don't you think? Who was that 

young man? Did anybody ask who that young man was? 

AVERY: How could Dick Cheney, or anyone in the Administration, especially after an aide 

warned him a plane was 50 miles out and two planes had already struck the World Trade 

Center, allow the Pentagon to be struck? 

RAY MCGOVERN. Am I prepared to believe that Dick Cheney would be capable of know-

ing about this kind of attack on the Pentagon, for example, and allowing it to happen? 

Well, from what I know about Dick Cheney, yeah! 
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Act Two Chapter Two: Twin 

Towers (0:54:18)

TITLE: Act II Chapter II Twin Towers

VOICES (off screen): profanities as the sound of the collapse rumbles. 

AVERY: 9:59, New York City, New York. The south tower of the World Trade Center, 110 

stories tall, collapses to the ground in approximately 10 seconds. 29 minutes later, the 

North Tower follows suit, also collapsing in approximately 10 seconds. Later that evening 

at 5:20, World Trade Center building 7, 47 stories tall, collapses to the ground in under 

seven seconds. The official explanation is that falling debris from the North Tower created a series of fires inside the building. If this is true, it would be the third steel frame skyscraper in history to completely collapse because of damage and fire. The first two would be the Twin Towers. 

February 23rd, 1991. One Meridian Plaza, a 38-story skyscraper in Philadelphia, burned for 

18 hours across eight floors. It is later described by officials as the most significant fire of the century. It did not collapse. 

October 17th, 2004. A 56-story skyscraper in Caracas, Venezuela, built in 1976, burned for 

over 17 hours and spread across 26 floors. It did not collapse. 

February 13th, 1975. A three-alarm fire broke out between the ninth and the 14th floors of 

the North Tower. 

NEWSCASTER: No one died, the building was unoccupied. The fire began in an electrical 

wiring closet on the 11th floor. There should have been firestops to prevent it from spreading, but there weren't. The fire spread to six other floors. Even without a sprinkling system, fire department officials and building officials here say that there's no chance the World 

Trade Center could become a type of Towering Inferno. 

AVERY: The fire is so intense it leads to the installation of sprinkler systems, which would come in handy on May 19th, 1975, when seven fires struck the complex. The South Tower 

had garbage fires dispersed between the 25th and 36th floor, and the North Tower had a fire on the 11th floor. Six of the fires were minor, but the seventh, on the 32nd floor of the South Tower, caused heavy damage. Guess what? They did not collapse. 

September 11, 2001. Two 110-story skyscrapers, completed in 1973, burn for 56 minutes 

over eight floors and 103 minutes over five floors respectively, before collapsing complete-ly to the ground. Some argue this was due to the construction of the Twin Towers. Thw 

Twin Towers were composed of 200,000 tons of steel and 425,000 cubic yards of con-

crete. The core of each tower was a rectangular pillar, 87 x 133 feet, comprised of 47 steel box columns ranging from 36 x 16 to 52 x 22 inches. The North Tower was completed in 

1970, standing at 1368 feet tall, and the South Tower was completed in 1973, reaching 

1362 feet tall, making them the tallest buildings in the world at the time. 

They were designed to withstand multiple impacts from a Boeing 707, the largest aircraft 

at its time. An analysis released in 1964 claims that the buildings were investigated and 

found to be safe in an assumed collision with a 707 traveling at 600 mph. Such collision 

would result in only local damage which could not cause collapse or substantial damage to 
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the building. A 707 has four engines instead of two and its cruise speed is 607 mph. The 

Boeing 767s that struck the North and South tower were travellng at 440 and 540 miles 

per hour respectively. 

TITLE (as Naudet footage of first impact is shown): 8.46 a.m. New York City, New York. 

NEWSCASTER VOICE (not shown): Breaking news on WCBS [???], right here, right now. 

NEWSCASTER VOICE (not shown): I believe that we can get in touch with him. We have 

a witness who saw what happened at the World Trade Center. 

WITNESS VOICE (not shown): This apparently was a commuter plane that smashed into it 

with such force that the windows of the pick-up [???] smashed with a  big bang. Everybody 

was very frightened... 

NEWSCASTER (not shown): Did you manage to see what kind of plane it was? 

WITNESS VOICE: I couldn't tell, it was a smaller... it looked like a smaller plane, but I 

couldn't tell. Not... I'm not really sure. 

WITNESS VOICE: A medium-size-body plane which... engines on both sides, almost like a 

grey-black color in nature on the plane. 

WITNESS VOICE: I would say it wasn't a huge jet but it was a plane that sounded like it 

was a fighter jet overhead. 

WITNESS VOICE: [unintelligible; may be saying he worked at a certain address] we heard 

the first one come in, I didn't known what it was, it sounded like a missile. 

NEWSCASTER VOICE: Oh my God! Another plane just hit the World Trade Center! An-

other plane, it was a medium-size... unbelievable! 

NEWSCASTER VOICE: It would appear to me that there's more smoke coming from the 

ground. 

OTHER VOICE: We still have another... yes, things have fallen to the ground and are 

burning, and we have... 

NEWSCASTER VOICE (on phone): One gentleman tells me he was in the 65th floor, sitting 

next to an elevator, when the elevator exploded and knocked him out of his shoes. Anoth-

er woman said that she was working on the 49th floor and she's seen people in the stair-

wells with burns, broken arms. People are passing out in the stairwells from the heat, she 

says there's a lot of heat and smoke. It's a horrible scene here, I'm live at Broadway at 

[???] WCBS 880 news. 

NEWSCASTERS (not shown): Thank you, Alison. 

VOICE: Basically, there's people running right down the street. All the glass panes that are on the bottom part of the World Trade Center are all blown out. When I first heard and ran 

over to the window it looked like there was fire on the bottom floor. 

VOICE: Well, we're ahead there and all of this... 

VOICE: Oh, wait! Oh my God... Oh my God, the building fell! Are you there? The building 

just fell! 

VOICE: You said it sounded like the fourth of July. You heard a big explosion before the 

building fell? 

VOICE: I saw it as it was happening, and it sounded as if you had a hundred of those 

[blackjack?] firecrackers and you lit  'em  all up at once. That's what it sounded like. It sounded like the finale of the fourth of July over the East River. 
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NEWSCASTER: We just witnessed some kind of secondary follow-up explosion... 

PETER JENNINGS: ...10 o'clock eastern time this morning, just collapsing on itself. We 

have no idea what caused this... 

CNN NEWSCASTER: Almost looks like one of those planned implosions... 

VOICE: As if a demolition team set off... when you see the old demolitions of these old 

buildings. It folded down on itself and it is not there anymore. 

PETER JENNINGS: If you wish to bring anybody who's ever watched a building being de-

molished on purpose knows that if you're going to do this you have to get at the under-in-

frastructure of a building and bring it down... 

VOICE: Right now, police have to determine as whether that explosion was caused from 

the  initial   impact   of  the  plane   or  whether  it  was  something   that  was  exploded  on  the ground. Generally speaking, for a building to collapse in on itself like that, it would seem to indicate that there could have been an explosion, a bomb planted on the ground, that 

would make the building collapse within itself. 

AVERY: By that evening, eyewitnesses and experts alike were rushing to defend the offi-

cial narrative of events, claiming that raging jet fuel fires melted the steel inside the Twin Towers. 

WITNESS: I saw this plane come out of nowhere and just [makes plane sound] right into 

the side of the Twin Tower, exploding through the other side and then I witnessed both 

towers collapse, one first and then the second, mostly due to structural failure, because 

the fire was just too intense. 

VOICE: When one of those airplanes crashed into one of the towers, it was the equivalent 

of a six-point earthquake. 

NEWSCASTERS: Charlene Davis [spelling?] is the dean of architecture at the University 

of Tennessee. She called the 110-story-tall Twin Tower "tube structures". That means there are no internal columns holding it up. 

VOICES: You know, when we saw this yesterday, people said, "Oh my goodness, there 

was a bomb on there, there must have been a bomb"... must have been a bomb below 

that finished the job. Well, it turns out we heard from experts who said that, you know 

what, the fire on those floors, probably 1500°, steel can only withstand so much because 

the steel structure that holds the building up was on the outside and essentially the building started to melt and it gave way and it toppled. 

NEWSCASTER: Engineers suspect the temperatures inside the crash areas could have 

quickly reached well over 1000°, perhaps approaching 2000°, beyond the melting point of 

any steel. 

VOICE: They were not designed perhaps to take a direct strike from something the size of 

a 737 or an Airbus, perhaps fully loaded with fuel. Steel will melt. 

NEWSCASTER: Physics professor and explosives expert Van Romero:

VAN ROMERO: Even if there was no secondary explosives in the building, hitting the... 

having the airplane hit the building where it did, a large amount of weight above the dam-

age location, that damage location being further damaged by the fire, that structure could 

no longer support the weight above it, and a collapsed ensues. 

AVERY: Numerous individuals, including some of the architects themselves would claim 

that plane crashes were never taken into consideration and that the building was doomed 

to failure. 
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NEWSCASTER: Hyman Brown was the project engineer on the Twin Towers, the man on 

the ground in charge of making sure the buildings were built right. The way it was de-

signed. 

HYMAN BROWN: Structural steel is fireproofed to last between one and two hours, which 

it did, and then steel melts. 

NEWSCASTER: Each tower was built around a central core. That core kept the building 

up,   supporting   the   tower's   so-called   dead   weight,   but   when   steel   melts,   according   to Brown, like dominoes it falls. Brown says the towers were built to withstand 200-mph hurri-canes, the 100 years storm, the worst nature could dish out. But he says an airplane crash 

never entered anyone's mind. 

AVERY: However, that's not entirely true. 

NEWSCASTER: If the impact of the planes alone did not cause that failure, in fact tall 

building designers try to anticipate air accidents. Mark Loizeaux is president of a company called Controlled Demolition. 

LOIZEAUX: When this structure was designed, it was designed, to the best of my under-

standing, to take the impact of what was then the state-of-the-art airplane being used in 

our country, the Boeing 707. 

FRANK DEMARTINI: The building was designed to have a fully loaded 707 crash into it. 

That was the largest plane at the time. I believe that the building probably could sustain 

multiple impacts of jetliners, because this structure is like the mosquito netting on your 

screen door – this intense grid – and the jet plane is just a pencil puncturing that screen netting. 

AVERY: John Skilling, the World Trade Center's head structural engineer, told the Seattle 

Times, after the 1993 bombing, that if a plane struck the building there would be a horren-

dous fire, but the building structure will still be there. 

AVERY: On August 21st, 2002, the National Institute of Standards and Technology, NIST, 

commenced their investigation. NIST is a government agency that reports back to the Unit-

ed States Department of Commerce, headed at that point by Donald Evans and later re-

placed by Carlos Gutierrez. Both Bush Cabinet appointees. As part of their investigation, 

NIST contracted Underwriters Laboratories to recreate floor models from the Twin Towers 

for the purpose of fire resistance tests. 

KEVIN RYAN (LFCF titles: "Kevin Ryan – Former Division Manager, Environmetal [sic] 

Health Laboratories, Underwriters' Laboratories"): We heard about this, we heard about right away... the floors didn't collapse. Because all they tested these huge models, they're models but they're huge, I mean, one model was essentially the same size and exactly the 

same as one of the types of floor sections used. And they tested according to ASTM 119. 

It's supposed to take a much longer fire and temp... higher temperatures than we know 

were present in the World Trade Center, so right away there was a problem. And that's Au-

gust of 2004. 

AVERY:   The   final   report   was   released   on   October   26th,   2005,   producing   over   10,000 

pages. It will not explain the actual collapse of the buildings. They only claim to get to collapse initiation and state flatly that it led to global collapse. The report admittedly does not actually include the structural behavior of the tower after the conditions for initiation were reached and collapse became inevitable. 

JOHN GROSS (on screen, identified by LCFC titles: "Leader, structural systems and de-

sign group, National Institute of Standards and Technology"): We were charged with finding out the cause of the collapse and we found what happened. I think we've scientifically 
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demonstrated what was required to initiate the collapse. Once the collapse initiated, the 

video evidence is rather clear: it was not stopped by the floors below, so there was no cal-culation that we did to demonstrate that... what is clear from the videos. 

AVERY: NIST concludes that they found no evidence suggesting that the World Trade 

Center towers were brought down by controlled demolition. Where people get an idea like 

that? 

AVERY: One. Except for material that was blown outwards, the Twin Towers collapsed 

into their own footprint symmetrically at nearly free-fall speeds. Newton's laws of motion 

determine how long it takes an object to travel a certain distance in complete free fall. 

TITLE: formula. 

AVERY: In a controlled environment, an object dropped from the roof of either Twin Tower 

would reach the ground in 9.2 seconds. The 9/11 Commission Report will state, "At 9:58, the South Tower collapsed in 10 seconds". Even NIST says the tops of the buildings came down essentially in free fall. Judge for yourself. 

TITLE: Timing of South Tower collapse. It stops at 15 seconds. 

STEVEN JONES (LCFC titles: "Professor Steven Jones, Ph.D. – Brigham Young Universi-

ty (Ret.) – US Department of Energy, Los Alamos Laboratory"): ...And our conclusion is that the building should not have fallen that rapidly, if indeed fire caused the collapse. In fact there's one mechanical engineer, Gordon Ross, in the Journal of 9/11 Studies, who's 

done a thorough analysis based on conservation of momentum. 

GORDON ROSS: If the official story is correct, then the heating that was supposed to 

cause a failure would have been a much slower event, and it would have been an asym-

metric event. For the tower to collapse straight down onto itself as... flies in the face of what we know about steel and how steel behaves. When you have a failure in one area, 

then the failure tends to continue within that area, and you see an asymmetric collapse, 

possibly the upper section falling off as it twisted away from the tower and falling off. But it's very unusual to see the upper section falling straight through the path of the greatest resistance, which is straight down through the middle of the tower. It just does not add up. 

AVERY: Two. Molten metal exceeding 2000°F was discovered in the rubble of Ground 

Zero, underneath the twin towers and Building 7. Even with heavy rain on September 14th 

and 21stì, a constant stream of fire retardants and water described as "creating a giant lake",   these   fires   would   not  be   extinguished   until   December   13th,   2001,   making   it   the longest burning structural fire in history. Was the jet fuel responsible? Dr Frank Gayle, who was working with NIST, claimed in 2005, "Your gut reaction would be that the jet fuel melted the steel. Indeed it did not. The steel did not melt." 

GORDON ROSS: The temperatures that we know existed within the collapse, within the 

debris pile, are physically impossible from an atmospheric jet fuel fire. It cannot be done. 

VOICE (off screen, to John Gross of NIST): I'm curious about the pool of molten steel that 

was found in the bottom of the towers. 

GROSS: I am too. Just tell me about it. Have you seen it? 

VOICE: Not personally, but eyewitnesses there found huge pools of molten steel beneath 

the towers and scientists, some scientists, don't think that the collapse of the building could have melted all that steel. 

GROSS: First of all, let's go back to your basic premise that there was a pool of molten 

steel. I know of absolutely nobody, and no eyewitness who says so, nobody who has pro-

duced it. I was on the site, I was on the steelyards. So I can't.. I don't know that that's so. 
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FIREFIGHTERS: You'd get down below and you'd see molten steel... molten steel running 

down the channel rails. Like you're in a foundry... like lava from a volcano. 

KEN HOLDEN (original titles of video: "New York Department of Design and Construction 

– Director"): Underground it was still so hot that molten metal dripped down the sides of a wall from Building 6. 

Building SIX? But that wasn't demolished by CD, was it? So how did molten me-

tal get there? 

UNKNOWN (shown, not identified): However, they do hit hot spots occasionally and every-

thing stops. 

GIULIANI: There were fires of 2000° F below the ground. 

GROSS: I can't... I don't know that that's so. 

VOICE OF "MARK" FROM AUDIENCE (later identified as "Mark"): There's a video of it. 

GROSS: ...around 2600°F, I think it's quite pretty difficult to get that kind of temperatures in a fire. 

MARK: Well, NASA pictures, thermal images, show those sorts of temperatures in the 

basement. 

GROSS: Would you send them to me? 

MARK: Okay. 

MARK: My name is Mark and I'm the individual who was questioning Dr. Gross, and he 

asked me to e-mail to him those thermal images. When I approached him after his talk to 

get his e-mail address for that purpose, he refused to provide it to me. I think this is important, because it reveals the attitude of the NIST investigators, which is one of woeful ignorance of what really happened on 9/11. 

AVERY: As well as the molten metal in the debris, it was also observed prior to the South 

Tower's collapse. 

AVERY: Also, a minute and 20 seconds before collapse, large amounts of white smoke 

begin pouring from the base of the South Tower. 

AVERY: Three. The concrete, and in fact virtually everything except the metal inside the 

Twin Towers, was pulverized as the building collapsed. This pulverized material created 

pyroclastic dust clouds that raced down city streets, coating lower Manhattan in a fine 

dust. Pyroclastic clouds generally occur during two events: volcanic eruptions and con-

trolled demolitions. 

Landmark Tower demolition is shown. Note the very, very, very loud bangs befo-

re collapse begins. There are no such bangs during the collapse of the Twin To-

wers. 

AVERY: Four. Steel beams weighing up to 200,000 pounds were thrown laterally up to 

500 feet. A cross-section from the World Trade Center, weighing approximately 300 tons 

was embedded in the southeastern corner of the American Express Building. This piece 

would have had to travel at least 390 feet, maintaining enough kinetic energy to embed it-

self in a corner of the building. 

GORDON ROSS: What we should have seen in the debris pile was a pyramidal shape. If it 

had been a gravity-driven collapse, we would have seen a roughly pyramidal shape or a 
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conic shape. What we actually did see was a massive ejection of dust and debris and 

large sections of steel flung well away from the towers, tens of meters away from the tow-

ers. It's hard to... it's hard to see a reason for that within a gravity-driven collapse. 

AVERY: Five. Firefighters and eyewitnesses reported a series of explosions before and 

during the collapses. 

UNKNOWN (shown on screen, not identified): When we heard a noise associated with an 

implosion. 

UNKNOWN:Secondary explosion on Tower 2. 

UNKNOWN: Some kind of explosive device. 

NEWSCASTER: We're obviously having a bit of trouble right now maintaining our location 

because we just heard one more explosion. 

VOICE: There was another major explosion. 

NEWSCASTER:  Do you know anything about those extra explosions that we heard? 

POLICEMAN: No, I do not. 

NEWSCASTER: Were they car bombs? 

POLICEMAN: I have no idea, ma'am. 

WITNESS (shown, not identified): The street shook. And I felt.. I heard like an explosion... 

NEWSCASTER (shown, not identified): Do you know if it was an explosion or if it was a 

building collapse? 

POLICEMAN: To me it sounded like it... to me it sounded like an explosion. 

VOICE: We heard a very loud blast explosion, they were taking photographs and securing 

this area just prior to that huge explosion that we all heard and felt. 

VOICE: Not clear now is why this explosion took place. 

VOICE: When there was some sort of collapse or explosion. 

VOICE: From street level, as though it exploded up, a giant rolling ball of flame and the 

firefighters screamed "Run!". 

UNKNOWN: There was this blast of warm air, it wasn't hot, it was warm and it picked me 

up and threw me up against the wall of the building... 

INTERVIEWER: You were picked up off the ground. 

UNKNOWN: Physically, physically picked up off the ground. 

UNKNOWN: I remember an explosion. At that point I got knocked out, I don't remember 

anything. Then I got up and I looked out the window, 'cause the windows exploded, and 

the street below caved in. And at that point it was like fireballs coming up. 

UNKNOWN: An hour later than that, we had that big explosion, from much much lower. I 

don't know what on earth caused that. 

NEWSCASTER: And 15 minutes after they made their entry, we heard a boom. I don't 

know if that was the infrastructure that was going or another explosion. 

CNN NEWSCASTER: Again, there has been a second explosion. 

VOICE: John, just seconds ago there was a huge explosion and it appears right now the 

second World Trade tower has just collapsed. 
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INJURED WITNESS (female): All of a sudden I heard rumbling, we all started running 

away from it, the glass, like, blew out and threw me onto the sidewalk, you know, I couldn't see for, like, 20 seconds. 

INJURED WITNESS (male). It was like... it was like holy hell coming down them stairs [un-

intelligible] when I finally got down to the bottom we were coming out and... the mezzanine level there... and another explosion [???] sent everyone flying. 

WITNESS: We were stuck on the stairs for a while, we finally got down to the lobby. When 

we got to the lobby, there was this big explosion. 

WITNESS: I was real lucky. I don't know what happened to people behind me when that 

blast occurred. 

WITNESS: And, uh... he was actually on the 78th floor of the second tower, and was evac-

uating the tower and he experienced all these explosions and... made his way back down. 

TOM BROKAW: We presume, because of the initial explosion, there may have been sec-

ondary explosions as well that were detonated in the building by these terrorists. 

FIREFIGHTER: There was a secondary explosion, probably a device either planted before 

or on the aircraft that did not explode until an hour later. 

NEWSCASTER: I heard a second explosion and another rumble and more smoke and 

more dust. I ran inside the building, the chandeliers shook and again black smoke filled the air. Within another five minutes we were covered again with more silt and more dust. And 

then a fire marshal came in and said we had to leave because if there was a third explo-

sion, this building might not last. 

AVERY: Eyewitnesses also report that explosions had taken place in the lower levels of 

both the North and South Tower. 

NEWSCASTER: They were having coffee in the World Trade Center when the first plane 

struck. 

UNKNOWN: And all of a sudden it sounded like... I don't know where the subway is, but it 

sounded like a subway collision, a bomb, and it was this pounding, boom boom boom... I 

literally thought the subway had exploded. 

NEWSCASTER: The ladies that are with me were in the World Trade Center on... in the 

first building and escaped through the lobby, where they report that they believe there was a bomb in the lobby. 

UNKNOWN:... just got out of the tunnel... and it blew. 

VOICE: The subway tunnel? 

UNKNOWN. Yeah. 

UNKNOWN: Yes, I was right there, I was in the bee... I was down in the basement, came 

down, all of a sudden the elevator blew up, smoke, I dragged the guy out, his skin was 

hanging off, and I dragged him out and I helped him out to the ambulance. 

UNKNOWN: ...and when I got up to the concourse level it was just like, you know, like 

gunfire, and then, and then just three big explosions... 

UNKNOWN: ...and even the turnstile was burned and it was sticking up. And they just told 

us to run. 

MARLENE CRUZ: I heard the first, um, explosion and the elevator blew up. 
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UNKNOWN: And as we were coming out we passed the lobby. There was no lobby. So I 

believe the bomb hit the lobby first. And a couple of seconds then the first plane hit. 

AVERY: Firefighter John Schroder arrived in the lobby of the North Tower shortly after the 

first plane struck. 

SCHRODER (identified by LCFC titles: "Firefighter, First Responder, Ladder 10, Engine 

10"): So we're standing there in the lobby, we're getting all together. All of a sudden we hear [makes explosion sound]. I look down to my right and the elevators exploded, something out a Bruce Willis Die Hard movie. People just come running out in the lobby out the 

elevators, on fire, fireball. I mean it was like, what is going on here? Something's up here. I mean, the plane's up there, now there's fire down here, people were running around all on 

fire, this is crazy! We're heading up to the 24th floor the stairwell and all of a sudden we hear "Mayday, mayday, second plane, second plane." We're looking at each other, like, come on, second plane, there's no way there's a second plane! Within seconds our build-ng got rocked [makes sound] we got bounced around in the stairwell like pinballs, man, 

and we said, "You know what? Time to go". We got down to the lobby and everything was blown out, exploded, everything... we were the only ones in the lobby now, we're going 

"Wait a second here, where is everybody?". 'Cause the building was coming down the outside, they moved the command post to World Trade Center Two. So now we're like, [unin-

telligible] where is everybody? We're in the lobby, it looks like everything was exploded, 

everything was gone, like, what is going on here? We didn't know, we were like, this is 

crazy. But for every window in the lobby to be exploded... I mean, them windows were like 

a stick of spaghetti. They were 2-3 inch glasses, you know, come on. They exploded out of 

the lobby, you know... something... it wasn't... it wasn't from the jet fuel. No way. The elevators exploded, they were down from the lobby. The lobby was over here. That should 

never have happened, something what happened that wasn't... that wasn't... We came 

down, it looked like a bomb went off in the lobby, there was no fire. It just looked like a bomb went off. 

AVERY: So, how was the largest and most puzzling architectural failure in history treated? 

The steel from the World Trade Center was mostly shipped overseas, eliminating any pos-

sibility of independent investigations. New York City's Department of Design and Construc-

tion contracted four companies for debris removal. Each was assigned a specific zone and 

controlled and monitored by a three-person team. The operation was so controlled that in 

November each dump truck used for removal of debris was fitted with a GPS locator. One 

driver took an extended lunch break and was dismissed from the job. By April 2002, over 

185,000 tons of debris had been removed from Ground Zero. FEMA's Building Perfor-

mance Assessment team was not even granted access to Ground Zero. They were grant-

ed a tour of the site in early October, but were forbidden from collecting samples or exam-

ining blueprints. Out of hundreds of thousands of pieces of steel, 150 were preserved at 

Fresh Kills landfill, from where FEMA conducted its investigation. When the Twin Towers 

came down, they released over 500 tons of pulverized asbestos into lower Manhattan 

along with lead, barium, mercury, chromium, copper and several other toxic chemicals. 

425,000 cubic yards of concrete is pulverized. 600,000 square feet of glass is turned into 

dust. During the World Trade Center's construction, spray-on fireproofing comprised of 

concrete and asbestos was placed on the core columns. When asbestos was outlawed in 

1971, they ceased this procedure at the 64th floor of the South Tower. The Port Authority 

eventually realized that the asbestos presented a problem and demolition was not an op-

tion. In 1989, the Port Authority estimated the removal of asbestos from both the World 

Trade Center and La Guardia airport would have cost up to 1 billion dollars. By 2001, the 

cost for the World Trade Center buildings alone would have met or exceeded 1 billion dol-

lars. This money would sadly not be needed. Although it was clear the air was not safe to 

breathe, the public was urged to return to lower Manhattan. Wall Street opened back up on 
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September 17th, and children were allowed to go back to school. Firefighters, police and 

rescue workers were allowed to toil in lethal conditions using paper masks from Home De-

pot, while government officials walked around in Hazmat suits. 

JOHN FEAL: My name is John Feal. I was hurt at Ground Zero during the cleanup. Well, 

you know, I was there only for five days before I was horribly injured, and I mean horribly injured. Leading up to that day, every day I was there I complained that it was a non-safe 

workplace. Someone's gonna get hurt. It just happened to me. But I let everybody know 

that someone would get hurt. I was there for five and a half days days, and nobody told me 

to wear a mask once. Nobody gave a shit when that piece of steel altered my life. But, like the thousand that are suffering and sick, I didn't roll over and play dead. And I know human life takes a back seat to the almighty dollar and that's what makes this country roll 

and run is the almighty dollar. But you guys somewhere lost... somewhere along the line 

lost your credibility with me. 

AVERY: The Environmental Protection Agency, under direct orders from the White House, 

told New Yorkers that the air was safe to breathe. The administrator at the time, Christine Whitman, issued an internal memo on September 12th, declaring that all statements to the 

media should be cleared through the National Security Council before they are released. 

NBC NEWSCASTER: So what happened? The White House changed EPA press releases 

to add reassuring statements and delete cautionary ones. September 13th: the EPA draft 

release, never released to the public, says "EPA testing terrorized sites for environmental hazards". The White House changes that to "EPA reassures public about environmental hazards". September 16th: the EPA draft says "recent samples of dust on Water Street show higher levels of asbestos". The White House version? "New samples confirm ambi-ent air quality meets OSHA standards and is not a cause for public concern". And the 

White House leaves out entirely this warning: "air samples raise concerns for cleanup 

workers and office workers near Water Street". Why all these changes? 

NIKKI TINSLEY (identified by original titles as "EPA Inspector General"). We were told that a desire to reopen Wall Street and national security concerns were the reasons for chang-ing the press releases. 

FEAL: Christine [???] should be in jail for manslaughter. Christie, go to jail. Do not pass, go... just go to jail. Lock yourself up. When I said that, everybody said "Don't you think that's a little harsh?". And I said no. Six months later, every politician was saying it. Everybody was saying it like it was... like saying "hi". I pat myself on the back for having the nerve and the audacity to say that. She took orders from Condoleezza Rice, who took order from the White House. They knew the air was bad. They lied. You should go to jail for 

manslaughter, for every time somebody dies. James Zadroga, Don Jones, Tim Keller, my 

close personal friend, I had to go to his funeral. Officer Borgia [spelling?] and the many 

more that have died. I take this personally now. I take it real personal. You got an ex-may-or running for president who claims he helped us. Standing on a pile with a bullhorn, Mr 

President and Mr Giuliani, does not constitute helping anybody. At all. 

AVERY: The EPA's public release assured people that there was no significant level of as-

bestos in the air and that instead of evacuating they could clean their homes with a wet 

rag. More people will die post-9/11 from these illnesses than died on the day itself. By 

2006, 70% of the 40,000 Ground Zero workers had developed respiratory problems. Hun-

dreds of them had developed cancer and over 80 had died. 

AVERY: To make matters worse, a large majority of the victims from the World Trade Cen-

ter were denied a decent burial and treated like garbage. A pile of approximately 500,000 
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fied. Mayor Bloomberg has repeatedly denied family members' requests, replying, "I've 

only visited my father's grave once." 

AVERY: On top of all of this, human remains were discovered up to 400 feet away from 

the South Tower, on the roof of the Deutsche Bank building. 300 bone fragments were dis-

covered between April 7th and 14th, 2006, and more are expected to be found. Is all of the 

above possible with a gravity-driven global collapse? Were the Twin Towers brought down 

as a result of the airplanes that struck them, and the fires that followed, or were they 

brought down in a controlled demolition? 

FOX NEWSCASTER: Some new information coming in. A report from Associated Press of 

a large plane crashing in western Pennsylvania, this is according to officials at the Somerset County airport. A large plane crashing in western Pennsylvania. 

VOICE: We had that plane crash... I'm sorry, go ahead. 

SKIP BRANDON (on phone, identified as "FBI terrorism expert"): Somebody may have 

brough it down... 

NEWCASTER: Say it again, repeat please, Skip. 

SKIP   BRANDON:   I'm   saying,   somebody   may   have   made   that   horrible   decision   to   go ahead and take the plane down. 
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Act Two Chapter Three: 

Shanksville (1:30:20)

TITLE: ACT II CHAPTER III SHANKSVILLE

AVERY: 10:03 a.m. Shanksville, Pennsylvania. United Airlines Flight 93 allegedly ploughs 

into an abandoned strip mine at 580 mph. 20 minutes' flying time from Washington, DC. 

Originally, the official story is that passengers on board the plane overthrew the hijackers and sacrificed themselves to prevent further casualties. The 9/11 Commission will later 

conclude that hijacker Ziad Jarrah, anticipating a cockpit overthrow, crashes the plane into the ground. Debris from Flight 93 was found considerable distances from the crash site. 

NEWSCASTER: The debris here is spread over a 3- to 4-mile radius, which has now been 

completely sealed off and is being treated, according to the FBI, as a crime scene. This is one of those cases where the pictures really do tell the story that sort of the most horrifying aspect of this particular crash scene is how little debris is visible. That's really all you see, is a large crater on the ground and just tiny, tiny bits of debris. There has been at least one report that the investigators out there, and there are hundreds of them as I said tonight, 

have found nothing larger than a phone book. 

BRIAN CABELL (CNN NEWSCASTER): Well, during the last hour or so the FBI and the 

state police here have confirmed that they have cordoned off a second area about 6 to 8 

miles away from the crater here where this plane went down. This is apparently another 

debris site, which raises a number of questions. Why would debris from the plane, and 

they identified it specifically as being from this plane, why would debris be located 6 miles away? Could it have blown that far away? It seems highly unlikely. Almost all the debris 

found at this site is within 100 yards, 200 yards away, so it raises some questions. We 

don't want to overspeculate, of course... 

NEWSCASTER: It seems to me from covering a number of plane crashes on the scene 

that, if nothing else, you can say this is not typical for a plane crash, to be spread across an area this large. 

CABELL: It certainly doesn't make sense, because most of the debris has been found in a 

very compact area, within 100 yards, 200 yards, maybe a little beyond that, and then all of a sudden they're telling us, 6 miles away, they have another concentration of debris. They 

say it's very small pieces, most of these are very small pieces, most of the pieces here are no bigger than the size of a briefcase, they say, and the pieces 6 miles away may be even 

smaller than that. 

AVERY: Did they find a plane in Shanksville? 

NEWSCASTER: ...Within the last hour. I want to get quickly to Chris Chaniki. He was back 

there just a couple minutes ago and Chris, I've seen the pictures, it looks like there's nothing there, except for a hole in the ground. 

CHANIKI: Basically that's right, the only thing you can see from where we were was a big 

gouge in the earth and some broken trees. From where we could see, there wasn't much 

left. 

NEWSCASTER: Any large pieces of debris at all? 
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CHANIKI:   No,   there   was   nothing.   Nothing   that   you   can   distinguish   that   a   plane   had crashed there. 

NEWSCASTER: Smoke, fire? 

CHANIKI: Nothing, it was absolutely quiet, it was actually very quiet. Nothing going on 

down there, no smoke, no fire, just a couple of people walking around. They look like part 

of the NTSB crew. Walking around, looking at the pieces. 

NEWSCASTER: How big would you say that hole was? 

CHANIKI: From my estimates, I would guess it was probably around 20 to 15 feet long, 

and probably about 10 feet wide. 

NEWSCASTER: What could you see on the ground, if anything, other than dirt and ash 

and...? 

CHANIKI: You couldn't see anything. You just see dirt, ash and people walking around, 

broken trees. 

AVERY: From the Somerset County coroner to the Mayor of Shanksville, almost every 

eyewitness would remark how little of the plane and its passengers remained. 

UNKNOWN (not identified on screen): When I got there, you know, I wondered to myself, 

where is it? You know, there was just... the plane was just totally disintegrated. The only thing we didn't see were people. 

UNKNOWN (not identified on screen): Nothing to indicate that... that there was even any-

body on the plane. 

UNKNOWN (not identified on screen): I remember asking a state trooper that was there to 

be sure, is that where the plane went down? It was so hard to tell, because there was 

nothing around. 

AVERY: The Pennsylvania state website puts it best. "It is difficult to believe that a 757 

plunged into the ground with such force that the plane literally disintegrated and created a still smoldering crater". Is there any historical precedent for a commercial airline disintegrating upon impact? 

NEWSCASTER (over pictures captioned "American Airlines Flight 191, Chicago O'Hare 

airport, May 25th, 1979"): Emergency services realize their task is hopeless. John Evey 

[spelling?] and his team confront the horror of the scene. The twisted wreckage of 191 lies scattered for hundreds of meters. Debris had smashed into the trailer park, destroying five homes. 

NEWSCASTER   (over   pictures   captioned   "Pan   Am   Flight   103   –   Lockerbie,   Scotland, 12/21/1988"): In 1988, Pan Am 103 exploded in midair over the town of Lockerbie in Scotland, killing 270 people. Terrorists checked a bag containing a bomb into the hold, but did-n't board the plane. 

NEWSCASTER (over pictures captioned "TWA Flight 800 – Atlantic Ocean, East Morich-

es, New York, 7/17/1996"): The sea below them is on fire. 

NEWSCASTER (over pictures captioned "American Airlines Flight 587 – Queens, New 

York, 11/12/2001"): The Governor is saying that the pilot wasn't able to dump fuel over Jamaica Bay. 

VOICE: It immediately veered over to the right and it came nose down only a block away 

from where I was working. 
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VOICE: And the room just exploded, my daughter got blown through the patio doors, my 

wife got blown into the living room and I got blown out the patio doors behind my daughter. 

VOICE: Several blocks away from the primary crash scene, the aircraft may have been 

rocked by vibrations severe enough to knock the engines off the wings. 

NEWSCASTER: Jim, let me just tell our audience what you're looking at. These are from 

Jamaica Bay, this is clearly a part of the plane... 

JIM: Yes, this would be the horizontal stabilizer, the vertical tail fin on the back of the airplane... 

AVERY: In 2006, during the trial of Zacarias Moussaoui, the FBI managed to provide a 

multitude of evidence that appears to have survived a catastrophic crash in near pristine 

condition. Among the exhibits were: a red bandanna; a Kingdom of Saudi Arabia driver's li-

cence; John Talignani's driver's licence; and flight attendant CeeCee Lyle's personal ef-

fects, including her driver's licence and Marriott hotel card. Although a 757 managed to 

obliterate itself upon impact, paper and fabric managed to survive without a scratch. They 

also released pictures of an engine and two pieces of fuselage. It is not specified where 

those were found. Once again, the FBI stepped in to supervise every aspect of the investi-

gation.   They   repeatedly   denied   family   members'  request  to  listen   to  the  cockpit   voice recorder. The FBI gave in on April 18th, 2002, as long as the victim's relatives didn't talk about it. And for some reason the last three minutes were unaccounted for. No explanation 

has   been   given.   Even   after   Zacarias   Mossaoui's   sentencing,   the   actual   cockpit   voice recorder has yet to be released. The 9/11 Commission concludes that the military was not 

informed of Flight 93 until 10:07, minutes after it had crashed. 

BARRY LICHTY (identified by LCFC titles as "Mayor of Indian Lake – Veteran, United 

States Navy"): We, you know, heard the explosion. Actually, our power had gone off and then we felt a tremor. We had just gotten up and the next thing I know, it sounded like a 

missile,   came   across  our   house,   I   mean,  they   were...  going   that  fast.  It  was...   it  was flying... it was coming from that direction. I had... I have no idea what it was. Oh no, it wasn't.. it wasn't the aircraft that crashed, no. It's hard for me to believe that they did not know about that aircraft until 10:07. That's how... difficult for me to believe. 

UNKNOWN: Despite the discussions about military assistance, no one from FAA head-

quarters requested military assistance regarding United 93 nor did any manager at FAA 

headquarters pass any of the information it had about Flight 93 to the military. 

AVERY: A year after 9/11, military officials were telling an entirely different story: that Flight 93 was being tracked. 

NEWSCASTER: In the Pentagon command center there's a report of another hijacked 

plane: United Airlines Flight 93. 

WINFIELD (identified by original ABC titles as "Brig Gen W Montague Winfield – United 

States   Army"):   We  received   the  report  from   the  FAA   that  Flight   93   had  turned   off  its transponder, had turned and was now heading towards Washington, DC. The decision 

was made to try to go intercept Flight 93. 

MARR: The rules have changed, we could do something about it now. 

NEWSCASTER: Colonel Bob Marr [spelling?] is in command at the Northeast Air Defense 

Sector base in Rome, New York. 

MARR: The words that I remember as clear as day was "we will take lives in the air to preserve lives on the ground". 

NEWSCASTER: Marr orders his air controllers, "Tell the pilots to intercept Flight 93". 
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MARR: United Airlines Flight 93 will not be allowed to reach Washington, DC. 

WINFIELD: The closure time came and went and nothing had happened, so you can imag-

ine that everything was very tense. 

NEWSCASTER: Flight 93 is about 175 miles north and west of Washington, flying over 

Somerset County, Pennsylvania. Up above, a fighter jet streaks by. 

WINFIELD: It was about, you know, 10:03 that the fighters reported that Flight 93 had 

crashed. Eventually, of course, we never fired on any aircraft. 

NEWSCASTER: When you heard the plane was down without a shot being fired at it, do 

you remember what you said? 

CHENEY: We have just witnessed an act of heroism. 

AVERY: Was Flight 93 downed by hijackers in an open field in Shanksville, Pennsylvania, 

or is the truth being withheld from the public? 

NEWSCASTER: I wanna tell you that we are getting word from New York right now that 

another building has collapsed. I understand that this is a 47-story building. 

NEWSCASTER: It's Building 7 of the World Trade Center, we understand has collapsed in 

New York and there you saw a video of it. We don't even know whether this was some-

thing that was engineered for safety reasons or it just happened. 

DAN RATHER: For the third time today... reminiscent of those pictures we've all seen too 

much on television before, when a building was deliberately destroyed by well-placed dy-

namite to knock it down... 
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Act Two, Chapter Four: WTC7 

(1:42:00)

TITLE: ACT II CHAPTER IV WTC 7

AVERY: In 1984, construction began on World Trade Center building 7, a 47-story office 

building, 570 feet tall and 300 feet away from the North Tower. It opened to the public in 

1987 and housed offices for the Department of Defense, Securities Exchange Commis-

sion, and the Internal Revenue Service. Building 7 was considered the Central Intelligence 

Agency's largest station outside of Washington, DC, and was also the Secret Service's 

biggest field office. Numerous cases would be closed due to its destruction. On June 8th, 

1999, Mayor Rudolph Giuliani's Office of Emergency Management command center, on 

the 23rd floor, is opened. 

NEWSCASTER: The command center on the 23rd floor is bulletproof and bomb-resistant, 

with its own air supply and generators. It's linked to city airports, the Coast Guard and the Pentagon. Computers will soon have detailed blueprints of every major building in New 

York City as well as evacuation routes. Hurricanes and heat waves would be handled here 

as well as terrorist attacks. Though New York officials says their facility is not impenetrable, they're confident it could handle even the worst crisis imaginable. Deborah Faireck 

[spelling?] for CNN, New York. 

AVERY: The 50,000 square foot center has reinforced, bulletproof and bomb -resistant 

walls, its own air supply and water tank, beds and showers and three backup generators. It 

has   countless   monitors   which   oversee   police   and   fire   department   responses   and   it   is staffed around the clock. Hours before the first plane would strike the World Trade Center, Building 7's alarm system would be placed on test status at 6:47 AM for a scheduled peri-od of eight hours. This normally occurs during maintenance and any fire alarms from the 

building are disregarded. After the second plane strikes the South Tower, the building's 

power is shut off and its tenants are evacuated. The major fires in World Trade Center 7 

were as follows. On the east face, between floors 11 and 12. On the north face on floors 7 

and 12. On the west face, between floors 29 and 30. Smoke obscures the entire south 

face of the building. By 3 PM, Chief Daniel Nigro, of the FDNY, had set up a collapse zone 

around Building 7. After 4 PM, news outlets began reporting that the building had col-

lapsed. 

CNN NEWSCASTER:  We are getting information  now that one of the other buildings, 

Building 7, in the World Trade Center complex, is on fire and has either collapsed or is collapsing. 

PHILIP HAYTON (BBC): We've got some news just coming in, actually, thats the Salomon 

Brothers Building in New York right in the heart of Manhattan, has also collapsed. Now 

more on the latest building collapse in New York. You might have heard a few moments 

ago I was talking about the Salomon Brothers Building collapsing. And indeed it has. Ap-

parently that's only a few hundred yards away from where the World Trade Center towers 

were, and it seems that this was not a result of a new attack, it was because the building 

had been weakened during this morning's attacks. We'll probably find out more now about 

that from our correspondent Jane Standley. Presumably there were very few people in the 
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Salomon Building when it collapsed. I mean, there were, I suppose, fears of possible fur-

ther collapses around the area? 

JANE STANDLEY: That's what you would hope, because this whole downtown area be-

hind me has been completely sealed off and evacuated, apart from the emergency work-

ers. That was done by the mayor, Rudy Giuliani. 

HAYTON: Jane, I think many of us, when we heard the news perhaps on the radio earlier 

today, were completely flabbergasted by it and just... couldn't un... comprehend it. I mean, it almost sounded too far-fetched. I was wondering what it felt like for you being in Manhattan. Well, unfortunately I think we've lost the line with Jane Standley in Manhattan, per-

haps we can rejoin her, follow that up later. 

AVERY: Where did CNN and BBC get their information, especially considering the building 

was still standing directly behind their reporters? The collapse of the building at 5:20 PM 

would cause speculation as to how it fell. The collapse of the main structure takes place in approximately   6.5 seconds. And  the building  falls  symmetrically  into  his  own footprint, barely damaging the surrounding structures. It will create a pyroclastic cloud, that mush-rooms down surrounding streets. Initially, it is assumed that the building's diesel tank may have been responsible for the collapse. The Federal Emergency Management Agency's 

report in 2002 will state that "the specifics of the fires in WTC 7 and how they caused the building to collapse remain unknown at this time". 

STEVEN JONES: FEMA does analyze the collapse of Building 7, but then they say our 

best hypothesis has only a low probability of occurrence. This means further investigation. 

And I certainly agree with them on that. Then NIST is handed the ball, it's kind of a hot 

potato: OK, NIST, you explain the collapse of World Trade Center 7. This rapid, straight-

down collapse of this 47-story skyscraper. 

AVERY: Sadly, by this time virtually all structural steel from Ground Zero had been recy-

cled. And no steel was recovered from Building 7 for an investigation. As of this date, NIST 

is still working on their final report. 

JONES: NIST decoupled the study of the collapse of Building 7 from the analysis of the 

collapse of the towers. So now it's sitting over here. The report on the collapse of Building 7 from NIST is long overdue. We're still waiting for it, hoping they have an explanation. 

JOHN GROSS: We are looking at it. There is actually a very good write-up recently from 

controlled demolition experts which you probably ought to read. We haven't finished the 

investigation yet, so I'm not at liberty to talk about any immediate finding. 

AVERY: The collapse is assumed to be caused by a combination of fire and structural 

damage. Did any other surrounding buildings suffer a complete collapse at near free-fall 

speed? Building 3, a 22-story building directly below the Twin Towers, was split in half by the South Tower's collapse. Although the building was severely crushed by falling debris, 

the structure remained standing. Building 4, a 9-story building east of the South Tower, 

was almost completely destroyed. The remaining structure did not collapse. Building 5, a 

9-story building east of the north tower, suffered from severe fires and structural damage. 

Building 6, an 8-story building, between the North Tower and Building 7, suffered a giant 

gouge in its roof and severe fires. Neither Building 5 or 6 suffered global collapse. Neither did the Deutsche Bank building, which stands to this day and is currently being demolished 

beam by beam. Neither did the Millennium Hotel, across the street. Building 7 burns over a 

number of floors and suffers structural damage to its south face before collapsing com-

pletely to the ground. Did anything occur inside the building that might cause a collapse? 

Loose Change Final Cut: An Unofficial Transcript – 38/43

WITNESS: We started walking down the stairs, we made it to the 8th floor. Big explosion. 

Threw us back into the 8th  floor. And I turned my head and said "This is it, we're dead, we're not going to make it out of here". 

NEWSCASTER: And we have Frank Ucciardo back on the phone with us [unintelligible] 

with some New York City officials. Frank, go ahead. 

UCCIARDO: That's right, I'm standing here right now, just off Broadway by City Hall with 

Michael [unintelligible], the city's corporation council. Mr [???], you were trapped in, I believe, 7 World Trade Center. Go ahead. 

VOICE: Yes, I was, I was up in the emergency management center on the 23rd floor, and 

all the power went out in the building, another gentleman and I walked down to the 8th 

floor, where there was an explosion, and we've been trapped on the 8th floor with smoke, 

thick smoke, all around us for about an hour and a half. But the New York Fire Depart-

ment, as terrific as they are, just came and got us out. 

AVERY: Their experience is mentioned by NIST's interim report on Building 7. However, 

the authors claim it is the collapse of the North Tower. The glass on the ground floor was 

not even blown out. Would debris and smoke rushing up the stairway be described as an 

explosion? 

So, l we have a 47-story steel frame skyscraper which housed various government agen-

cies and numerous important documents, damaged less than the other World Trade Cen-

ter buildings. At 5.20 p.m., all structural elements inside Building 7 simultaneously fail and it collapses symmetrically, imploding into a pile of rubble. This building had 81 columns, 

24 core and 57 perimeter, running from the basement to the roof. For the building to have 

collapsed the way it did, all 81 of these columns had to collapse simultaneously. Could 

fires on a few floors have heated up all these columns to the breaking point at the same 

time? Let's ask the 9/11 Commission. 

BOB DACY: Governor Kean, may I ask another question please? At 5:20 PM on Septem-

ber 11, World Trade Center building number 7, a 47-story modern frame steel skyscraper 

that no plane hit, collapsed in a neat little pile onto itself and... exhibiting all the character-istics of controlled demolition. FEMA, in their investigation, they didn't say that. They said 

[unintelligible] must have knocked it down, but they couldn't figure out how. Video evidence shows what appears to be explosive squibs going up the side of the building from south to 

north, or from bottom to top, as the building collapsed. There was molten metal found in 

the basement of the building at temperatures exceeding anything normal fire could cause. 

With all the confusion about what happen to Building 7, why is there not a word about the 

collapse of that building in the 9/11 Commission report? 

KEAN: We didn't see any... any evidence of the kind of thing you're talking about. We 

thought that was one little part of the tragedy of 9/11 [unintelligible]... there was no loss of life in hat building, and it did not warrant a report. 

DACY: Thank you, sir. 

VOICE: Governor? 

JONES: So for the 9/11 Commission to totally ignore that, I think is unconscionable and 

shows that they did not do a thorough job. 

AVERY: Did Building 7 collapse because of damage from the falling North Tower, or was it 

also a controlled demolition? 

The following is an excerpt from a Dutch TV program called Zembla. The full pro-
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gram also includes the same demolitions expert, Danny Jowenko, saying that a 

CD of WTC1 and 2 is flatly impossible without a year's work and that the collapse 

of the Twin Towers does not follow the behavior of a controlled demolition. Ho-

wever, LCFC has chosen to omit this. 

The same show also put a Cessna pilot in a 767 simulator to see if he could find 

and hit the Pentagon with a low-flying maneuver. He was successful three times 

out of three. This, too, is omitted by LCFC. 

TITLES: Daniel Jowenko – Controlled demolition expert, 27 years – Owner, Jowenko Ex-

plosieve Demolitie BV

TITLES: Zembla, Dutch television, 9/11/2006

JOWENKO (in subtitles translated from Dutch): Does the top go first? No, the bottom. It 

starts on the bottom, yeah. They simply blew up columns - and the rest caved in..." 

INTERVIEWER (in subtitles translated from Dutch): So this is different from the WTC? 

JOWENKO: Don't you agree? 

INTERVIEWER: Yes, you see the bottom floors go first. 

JOWENKO: Yes, and the rest implodes. That is controlled demolition. 

INTERVIEWER: Absolutely? 

JOWENKO: Absolutely. It's been imploded. It's a hired job, done by a team of experts. 

INTERVIEWER: But it happened on 9/11. 

JOWENKO: The same day? 

INTERVIEWER: The same day. 

JOWENKO: The same day? Are you sure? 

INTERVIEWER: Ja. 

JOWENKO: And you're sure it was the 11th? That can't be. 

INTERVIEWER: Seven hours after the World Trade Center. 

JOWENKO: Really? Then they worked hard... 
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Act Three: Aftermath (1:54:50)

TITLE: ACT III

AVERY: In the aftermath of 9/11, citizens and politicians alike will demand that steps be 

taken to ensure such attacks never happen again. In late January 2002, Senate majority 

leader Tom Daschle receives calls from both President Bush and Vice President Dick Ch-

eney, urging him to limit the investigation to the House and Senate committees. The Ad-

ministration   would   continue   to   oppose   the   investigation   until   November   2002,   when Congress creates the National Commission on Terrorist Attacks Upon the United States to 

make a full and complete accounting of the circumstances surrounding the attacks. Demo-

cratic leaders concede several aspects after the White House threatens to create a com-

mission by executive order, giving themselves considerable control. President Bush offi-

cially signs it into law November 27, 2002 and names Henry Kissinger as chairman of the 

9/11 Commission. The Chicago Tribune puts it best: "Kissinger is known more for keeping secrets from the American public than telling the truth". On December 13th, 2002, Kissinger resigns from the 9/11 Commission, due mostly to a congressional demand that he disclose 

his private business clients. It would later be revealed that Kissinger was a chief adviser to the Bush Administration regarding the Iraq war. A lie which has now cost more American 

lives than 9/11 itself. Thomas Kean and Lee Hamilton are named as chairman and vice-

chairman of the 9/11 Commission. By December 16th, 2002, the ten initial members of the 

9/11 commission have been appointed. 

AVERY (after video has shown brief bios for each member of the Commission): And the 

man missing from this picture? Philip Zelikow, Executive Director. He would shape both 

the Commission and its final report. 

TITLE: Days until an investigation:

Pearl Harbor: 9

Kennedy assassination: 7

Challenger disaster: 7

9/11: 441

AVERY: The 9/11 Commission begins its investigation with a timeframe of 18 month and a 

starting budget of 3 million dollars. 

TITLE: Budget (in millions)

Challenger disaster: 75

Columbia disaster: 50

Clinton's 'Indiscretion': 40

9/11: 3

AVERY: January 27th, 2003. The 9/11 Commission holds its first hearing in Washington, 

DC. Vice-chairman Lee Hamilton will claim a few days later, "We're not interested in trying to assess blame. We do not consider that part of the Commission's responsibility". March 26th, 2003. The Bush Administration denies the Commission's request for an additional 11 

million in funding. Three days later, the Commission is offered 9 million and they accept. In April 2004, President Bush agrees to testify before the 9/11 commission, but only if Vice 

President Dick Cheney joins in. Why did they insist on appearing together? 
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BUSH: The 9/11 Commission wants to ask us questions, that's why we're meeting and I 

look forward to meeting with them and answering their questions. 

JOURNALIST:   ...   I   was   asking   why   you're   appearing   together   rather   than   separately, which was their request. 

BUSH: Because it's a good chance for both of us to answer questions that the 9/11 Com-

mission is looking forward to asking us, and I'm looking forward to answering them. 

AVERY: On April 29th, 2004, behind closed doors, President Bush and Vice President Dick 

Cheney appear together before the 9/11 Commission for approximately 3 hours. They are 

not placed under oath; their testimony is not recorded; and the Commission's notes are 

subject to White House censorship. 

JOURNALIST: President, as you know, a lot of critics suggested that you wanted to ap-

pear jointly with the Vice President so that you two could keep your story straight or something, would you tell us what you think of the value of appearing together and how you 

would answer those critics? 

BUSH: Yeah, first of all, look, I mean... If we had something to hide, we wouldn't have met with them in the first place. I came away good about the session. I think they found it to be useful. Yeah, Adam. 

JOURNALIST: Mr President, don't you think that the families deserve to have a transcript 

or to be able to see what you said? 

BUSH: Adam, you asked me that question yesterday, I've got the same answer. Yeah... 

AVERY: May 19th, 2004. Rudolph Giuliani testifies before the 9/11 Commission. 

9/11 COMMISSION MEMBER (shown on screen): We will now hear from our first witness, 

the   very   distinguished   former   mayor   of   New   York   City,   Rudy   Giuliani.   Mayor   Giuliani, would you please rise and raise your right hand and place you under oath. 

GIULIANI: And the fact that so many of them interpreted it that way kept a much calmer 

situation and much better evacuation... 

VOICES FROM AUDIENCE: No! No! Talk about the radios! 

GIULIANI: These people... 

VOICE FROM AUDIENCE: My son was not told to get out! He would have gotten out! My 

son was murdered! Murdered because of your incompetence! And radios that didn't work! 

VOICE FROM PANEL: You are simply wasting time at this point. 

VOICE FROM AUDIENCE: You're wasting time! 

AVERY:   Thomas   Kean   and   Lee   Hamilton   will   later   claim   in   their   book,   "Without Precedent", that they were too soft on Mayor Giuliani. One of the questions they failed to ask was who warned him that the South Tower was going to collapse. 

PETER JENNINGS: Mr Mayor, can hear me? 

GIULIANI: I can hear. 

JENNINGS: Are you talking... did you go immediately to the Office of Emergency Manage-

ment? 

GIULIANI: I went down to the scene and we set up headquarters at 75 Barclay Street, 

which was right there with the Police Commissioner and the Fire Commissioner, and we 

were operating out of there when we were told the World Trade Center was going to col-

lapse, and it did collapse before we could actually get out of the building. 
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AVERY: Who didn't warn everybody in the building? 

9/11 PANEL MEMBER: I admire that greatly... 

VOICE FROM AUDIENCE: Stop kissing ass! 3000 people are dead! They were not killed 

because he is a great leader! Let us ask some real questions! Give me two minutes to re-

but him! Let's ask a couple real questions! No more softball questions! No more kissing 

ass! My brother was a fireman, and I want to know why 300 firemen died! I want some real 

questions! Let's ask some real questions! Is that unfair? 

AVERY: The 9/11 commission would release its final report on July 22nd, 2004 and closed 

its doors on August 21st. 

RAY MCGOVERN: So the 9/11 Commission was a cover-up. The question is, what it was 

covering up? The charitable explanation is gross negligence, malfeasance, misfeasance, 

and what you call it, OK? 

AVERY: If you can't read all 571 pages of the report, in August 2006 the 9/11 report comic 

book was released. It should tell you while you need to know. 
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Epilogue (2:02:30)

TITLE: EPILOGUE

AVERY: On the morning of September 11th, 19 Arabs boarded four commercial airliners at 

three different airports and crashed them into the World Trade Center and the Pentagon 

with zero military intervention. Or, we have been and continue to be lied to about the 

events of September 11th and that elements within the United States government and the 

mainstream media continue to cover up the truth. These are the same people that lied 

about weapons of mass destruction. They endorsed a lie that's killed several hundred 

thousand innocent people overseas. Could they also endorse a lie that killed almost three 

thousand innocent people in our own country? Our entire foreign and domestic policy has 

been based upon the events of September 11th. It has enabled the passage of Patriot Act 

1 and 2, established the Department of Homeland Security, facilitated the invasions of 

Afghanistan and Iraq, and used to pass the Military Commissions Act, which officially end-

ed habeas corpus. 

RAY MCGOVERN: Habeas corpus in Latin means "you have the body". It's a provision in the law where no one can just scoop up someone, put them in a black hole and keep them 

without that person having the right to appeal to a court and say, "you have the body, now what do you charge this person with and what redress does he or she have?" 

AVERY: As well as domestic surveillance, all in the name of fighting terrorism. And who 

ends up paying for all this? You do. Your children do. When President Bush entered office, 

he inherited a 284 billion dollar surplus. His administration is now responsible for four out of the top five deficits in history. The fifth place belongs to his father. As of November 2nd, 2005, the Bush Administration had borrowed more from foreign nations than all previous 

administrations combined. From 1776 to 2000, 42 presidents borrowed a total of 1.01 tril-

lion dollars from foreign governments and institutions. From 2001 to 2005, the Bush Ad-

ministration alone borrowed 1.05 trillion dollars. Where does this money go? The govern-

ment designed by the people for the people has turned its back on us. Or have we turned 

our backs on it? They spy on us, they torture and imprison innocent civilians. Ask yourself: what's happening? Where are we headed? And would we be here today without 9/11? 

END CREDITS. 
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